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T V A Z A G O R E N J S K O 

Po obisku gostov 
iz Oldhama 

Poglobljeno 
sodelovanje 

Kranj. 15. aprila — Včeraj 
zvečer sta g. Edvvard Kennev 
in g. Edvvard Haines, župan 
In tajnik angleškega mesta 
Oldham s soprograma, po 
enotedenskem obisku v Kra
nju odpotovala preko Zagre
ba nazaj v domovino. 

Pred odhodom so bili na 
kranjski občini zaključni raz
govori o nadaljnjem sodelo
vanju med pobratenima me
stoma. Nato pa je predsed
nik občinske skupščine tov. 
Košir priredil na čast go
stom sprejem, ki so se ga 
udeležili predstavniki delov
nih organizacij in javnega 
življenja v Kranju. 

Obisk gostov iz Oldhama je 
nudil priložnost, da so se 
pogovorili^) se tesnejših sti
kih, ki so že vseskozi zelo 
dobri. Dogovorili so se, da 
bodo še vnaprej v počitnicah 
Izmenjali mladinske koloni
je, nadalje bodo organizirali 
izmenjavo otrok med druži
nami v Oldhamu in Kranju, 
razvili medsebojne turistične 
obiske ter stike na gospodar
skem in kulturno-prosvetnem 
področju, š e letos bosta 
odšli v Oldham skupini go
spodarstvenikov in kulturno-
prosvetnlh delavcev. Kranj 
pa bosta obiskala dva urba
nista iz Oldhama. 

Pred odhodom so se gostje 
posebej zahvalili za topel 
sprejem in pozornost za časa 
bivanja v Kranju. — S. B. 

Primskovo 
za l.maj 
Na Prirnskovem pri Kranju se 

pripravljajo na veliko proslavo 
delavskega praznika 1. maja in 
20-Ietnico osvoboditve z bogatim 
kulturnim programom. Ob tej pri
ložnosti bodo odkrili tudi spo
minsko obeležje 56-tim padlim 
borcem in žrtvam fašističnega te-
roria v parku »Padlih borcev 
NOV« in izročili svojemu namenu 
sam park, ki s o ^ a preuredili iz 
nekdanjega pakopailišča. V p r i 
pravah sodelujejo s krajevno or
ganizacijo ZB vse družbeno poli
tične organizacije tega kraja. 

Poleg proslave, ki je predvide
na ob prvomajskih praznikih v 
Planici in na Lavtarskem vrhu, bo 
proslava na. Prirnskovem osrednja 
prireditev Kranja v teh praznič
nih dneh. 

Jutri bomo potrdili poslance v republiški zbor 

Kdo voli in 
koga bo volil? 
Ker letos volimo le polovico novih poslancev, 
bo tudi volilo le polovico volivcev 

• • • • . * • . • *. 

OKOLIŠI, K?ER SF VOLI 

Jutri, v nedeljo, 18. aprila, bomo s tajnimi volitvami 
glasovali za zaupnico novim poslancem za republiški 
zbor. Skupno bomo na področju petih gorenjskih občin 
izvolili 5 novih predstavnikov v najvišji predstavniški in 
samoupravni organ naše republike. 

Letos volimo polovico novih poslancev. Zato ne bodo 
volili vsi volivci. Tako n. pr. volivci v tržiški občini sploh 
ne bodo volili. Zavoljo tega se zna zgoditi, da posamezniki 
ne bodo vedeli, ali volijo ali ne. Da ne bi prišlo do nepo
trebnih pomot, objavljamo izčrpno informacijo - o tem, 
kdo izmed volivcev v jeseniški, kranjski, radovljiški in 
škofjeloški občini bo jutri volil in kdo ne. Objavljamo 
tudi kratke življenjepise vseh petih poslanskih kandidatov. 

Na zgornji skici smo pikčasto označili tista območja, 
kjer bodo volivci jutri volili. Volivci na ostalih območjih 
ne volijo. 

Zaradi boljše preglednosti na- OBČINA J E S E N I C E : 
vajamo še, katere krajevne urade Volilna enota št. 45. Enota za-
oziroma krajevne skupnosti za- jema območja krajevnih skupno-
jemajo območja posameznih vo- sti: Sava, Podmežaklja, Javornik 
lilndh'enot. — Koroška Bela, Blejska Dobra-

Razgovor z novim predsednikom tHŽfške občine 

Potrebe prekoračujejo možnosti 
Tovariš TINE TOMAZIN, ki je doslej opravljal posle podpred

sednika občinske skupščine Tržič, je bil na seji 4. aprila, izvoljen 
za novega predsednika občine, čeravno je trenutno zaradi bolezni 
priklenjen na posteljo, se je prijazno odzval našemu vabilu in nam 
odgovoril na več vprašanj. 

Zanima nas, tovariš predsednik, smo prvič po vojni več izvozili 
kakšne so realne možnosti nadalj- kot uvozili. Kako bo letos, pa ne 
njega gospodarskega razvoja v ob- vem. 
čini? P r i vsem tem, pa smo se že 

Značaj industrije v naši občini lani močno zavedali, da je turi-
in najnovejši gospodarski ukrepi, zem pomembna gospodarska de-
nam povzročajo v gospodarskem Javnost. Ko smo sprejeli general-
razvoju določene težave. Zato je n i urbanistični načrt, smo posve-

, . v , Uii posebno pozornost dolini ob 
kakršnakoli optimistična napoved . , . . . . 

. novi avtocesti, zlasti ljubeljskemu 
preuranjena. Ne smemo namreč p r e d o r u . Z a t o s m o s e d o g o v o r i l i 

prezreti podatek, da je zlasti tek- g Kompasom iz Ljubljane, k i bo 
stilna, pa tudi čevljarska in us- uresničil nas program razvoja tu-
njarska industrija močno odvisna rizma. Le-ta predvideva dograditev 
od reprodukcijskega materiala, ki drugega dela žičnice na Zelenici, 
ga pa primanjkuje. Industrija v zgraditev nove restavracije na-
naši občini se bo torej znašla v s p r o t i v s t o P n e Postaje, ureditev 
zelo neugodnem položaju. Prizade- P a

(

r k l r n e R a H****** P r e o b n o " 
. . . . , vi tov sedanjega gostišča in voja-

vati se bomo morali, da se bo vsaj š k e karavle na Ljubelju. V pro-
tekstilna tovarna uveljavila v med- štorih preobnovljene karavle bo

do razne servisne službe. Ce bo 
potrebno, se predvideva dogradi
tev večjega hotela nasproti doma 
.•Staneta Žagarja« na Ljubelju. Tu
di na območju Bistrice, nad letnim 

Takšna preobnova pa je povezana kopališčem, želimo zgraditi motel, 
s precejšnjimi sredstvi, k i j ih pa V e n d a r š e i š č e m o investitorja, 
tovarna nima. Vse to nam nare- Kako pa je z nanredkom obrt-
kuje opraviti temeljito analizo in n , S l v a i n k m e l i J s ^ a ? 
ugotoviti vse možnosti ter se konč- Uslužnostna in storitvena obrt 
no odločiti za najboljšo rešitev. * e •£ d o s e d a J m o č n o r a z v i l a v 

~ , , . , . . . . t „, družbenem kakor v zasebnem sek-
Kaksna na., b, bila ta rešitev, pa tor ju. Kljub temu pa ugotavljamo, 
nam seveda še ni znano. Lani da še ne pokriva vseh potreb ob-

narodnem tržišču. V sedanjih po
gojih pa je tudi to • nemogoče. 
Nujno bo potrebno izvesti popolno 
rekonstrukcijo tekstilne industrije. 

čanov. Se večji problem pa bo na
stal z dotokom tujih in domačih 
turistov. Zato bo morala občinska 
uprava voditi razumno politiko do 
obdavčevanja, k i bo vzpodbujala 
in vzbudila zanimanje za tovrstno 
dejavnost. 

Veliko večjo pozornost bomo 
morali posvetiti zlasti kmetijstvu, 
ki naj bi se usmerilo na večjo 
pogodbeno sodelovanje. Kmetijski 
zadrugi Tržič primanjkuje stro
kovni kader, predvsem agronomov 
in dobrega komercialista. Razen 
tega bi zadruga morala izdelati 
dolgoročni program dejavnosti in 
razvoja družbenega kmetijstva. — 
Zadrugi pa primanjkuje kmetij
skih strojev, k i jih pri pas ne iz
delujemo. 

Kakšne so, tovariš predsednik, 
naloge nove občinske skupščine 
spričo velikih potreb in majhnih 
možnosti uresničitve teh? 

Občinska skupščina se bo letos 
znašla v neugodnem položaju. Mo
rala bo reševati težke in odgovor
ne naloge. Ni sredstev in zato ne 
bomo mogli nuditi družbenim 
službam, prosveti in šolstvu toli
ko, kot pričakujejo. Osebni do
hodki zaposlenih v gospodarskih 
organizacijah ne bodo namreč po
rastu toliko, kot smo prvotno 
predvidevali. Zato občina ne bo 
dobila dovolj denarja za pokritje 
vseh potreb. To bodo morali ra
zumeti vsi občani in s sodelova
njem pomagati reševati probleme. 
Le s skupnimi napori bomo po
stopoma dosegli tudi zaželjene 
uspehe. - Drago K A S T E L I C 

va in Žirovnica. V tej volilni eno
ti kandidira tov. Milan Kristan. 

OBČINA K R A N J : 
Volilna enota Št. 49. Enota za

jema območja krajevnih uradov 
Naklo, Predoslje, Gorice, Pred
dvor in Jezersko. Za to volilno 
enoto so odborniki skupščine 
občine Kranj na seji, 4. apriJa, iz
brali kot kandidata tovarišico 
Zdenko Jurančič, ing. kemije. 

Volilna enota št. 51. Enota za
jema vse območje kranjske obči
ne, ki leži na desnem bregu Save, 
in sicer: del Kranja (t. j . Straži-
šče, Orehek-Drulovka in Gorenja 
Sava ter območja krajevnih ura
dov Mavčiče, Zabnica in Besnica. 
Za kandidata na tem območju je 
skupščina kranjske občine izbrala 
tov. Slavka Zalokarja. 

OBČINA R A D O V U I C A : 

Volilna enota št. 75. Ta enota 
zajema območje bivših občin 
Bled in Bohinj. Tu kandidira tov. 
Miran Košmelj. 

OBČINA SKOFJA LOKA 
Volilna enota št. 79. V tej enoti 

volijo volivci z območja krajev
nih uradov Gorenja vas in Želez
niki ter krajevnih skupnosti Log 
in Zminec. V tej volilni enoti 
kandidira tov. Janez Ster. 

Piše naš poslanski kandidat 
za jeseniško območje Milan Kristan 

Bo) za standard -
boj za produktivnost 

Na včerajšnjem zasedanju zvezne skupščine so bili 
sprejeti še dodatni ukrepi, ki naj bi vplivali na uravnove
šen je blagovnih in kupnih skladov in s tem na večjo sta
bilnost našega gospodarstva. 

Ti , kakor tudi ostali že prej sprejeti ekonomsko-planski ukre-
pipi skupno z zamrzovanjem cen naj bi v večji meri kakor je bilo 
to doslej, vskladili našo potrošnjo s proizvodnjo, bistveno pa pred
stavljajo osnovo za prehod iz ekstenzivnega na intenzivno gospo
darjenje. Prehod v intenzivno gospodarjenje je nujen v kolikor že
limo doseči nadaljnji porast družbenega in osebnega standarda, 
kajti povsod na svetu velja zakonitost, da je osebni m družbeni 
standard funkcija družbene produktivnosti dela. 

Borba za povečanje družbene produktivnosti dela je v toliko 
uspešnejša, v kolikor so jasnejši in trajnejši kriteriji ekonomič
nosti. Ker pa visoka inflacijska stopnja nujno Izkrivlja ekonom
ske kriterije, istočasno hromi borbo delovnih kolektivov za po
večanje produktivnosti. 

Pojavi neusklajenosti v blagovno denarnih in tržnih odnosih, ter 
pojavi pretirane potrošnje, ki se giblje nad proizvodnjo, niso ka
rakteristični samo za gibanja v letošnjem letu, temveč lahko ugo
tavljamo takšne neskladnosti že dalj časa. Zaradi vsega navedenega 
ne moremo smatrati ukrepe ZIS in Skupščine le kot reakcijo na 
letošnja gibanja v gospodarstvu, temveč kot ukrepe, k i naj omo
gočijo nadaljnjo izgradnjo gospodarskega sistema, v katerem bo 
podana tudi materialna pravna osnova družbenega in delavskega 
samoupravljanja. 

V pogojih nestabilnosti in visokega inflacijskega pritiska je 
nemogoče izvršiti vse tiste spremembe v gospodarskem sistemu 
o katerih govori Resolucija Zvezne skupščine o nadaljnjih spre
membah gospodarskega sistema ter gradiva iz resolucije 8. kon
gresa Z K J . Da bi lahko uresničili osnovna načela delavskega in 
družbenega samoupravljanja, načelo, da so delovne organizacije 
osnovni nosilci celotne gospodarske aktivnosti ter razširjene repro
dukcije, je torej potrebno znižati inflacijski pritisk, kar pa v bistvu 
pomeni vskladiti denarno blagovne odnose s tem, da se zaoštre 
pogoji kreditiranja ter zniža investicijska potrošnja, sredstva de
lovnih organizacij pa v večji meri usmerijo v naložbe kot stalna 
obratna sredstva. 

Kljub v splošnem ugodnem odmevu javnosti na ukrep o za
mrznjen ju cen, nekatere delovne organizacije, predvsem pa trgo
vina, prigovarja navedenim ukrepom. Praksa lani nam je doka
zala, da v pogojih prostih cen, zaradi verižne reakcije na področju 
cen ni bilo mogoče doseči zaželjenih premikov v delitve narodnega 
dohodka v korist surovinskih panog, niti v korist družbenega stan
darda. Zaradi navedene verižne reakcije je lani torej prišlo v glav
nem le do nominalnih, ne pa tudi do realnih premikov. Ce ocenju
jemo sprejete ukrepe iz širšega stališča, potem šele lahko ugoto
vimo njihovo družbeno smotrnost in ekonomsko upravičenost. 

(Nadaljevanje na 3. strani) 

MILAN KRISTAN 

Kot med vojno ga tudi po vojni 
poznajo po Gorenjskem kot spo
sobnega organizatorja, političnega 
delavca in gospodarstvenika. B i l 
je sekretar okrajnega komiteja v 
Kranju, v komisiji za plan in v 
biroju za napredek proizvodnje v 
Ljubljani, pa znova V vrtincu po
litičnega dela kot sekretar na Je
senicah in v Radovljici, zatem kot 
direktor jeseniške Železarne in 
več let na vodilnih mestih v Ljub
ljani, kjer je še danes sekretar 
za splošne gospodarske zadeve pri 
izvršnem svetu SRS. 

Inž. ZDENKA JURANCIC, roje
na 7. IV. 1931 v Ljubljani. Dokon
čala fakulteto za kemijo in se leta 
1958 zaposlila v Tekstillndusu v 
Kranju. 

V slmnazijl je sodelovala v ZMS 
in bila predsednik mladinske orga
nizacije. Sodelovala Je na treh 
mladinskih delovnih akcijah. Tu
di n a univerzi je sodelovala v ZŠJ 

ter bila tri leta članica sekreta
riata ZSJ. 

V Tekstillndusu je bila sprva 
članica sindikalnega pododbora in 
obratnega delavskega sveta, Sedaj 
^a sodeluje v centralnem delav
skem svetu in v Izvršnem odboru 
SZDL občine Kranj. 

SLAVKO ZALOKAR 

Iz Podsrede pri Celju, kjer Je 
bil rojen 1927. leta, ga je v Kranj 
privabila srednja tehniška šola. 
Kot tekstilni tehnik Je bil potem 
v tovarni IBI in v tovarni BPT v 
Tržiču. Od 1959. leta pa je na vo
dilnih mestih v sindikalnih orga
nizacijah, najprej kot predsednik 
okrajnega sindikalnega sveta v 
Kranju, po reorganizaciji okrajev 
pa predsednik okrajnega sindikal
nega sveta v Ljubljani. Mimo tega 
je bil povsod znan kot aktivni or
ganizator mladine. Delal je tudi v 
drugih družbeno političnih orga
nizacijah. 

(Nadaljevanje na 3. strani) 
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Obisk v Buchenwaldu 
Poročali smo že, da je 7. 

aprila odpotovala na proslavo 
20-letnlce osvoboditve znane
ga koncentracijskega tabori
šča Buchcnvvald skupina biv
ših internirancev iz Jugosla
vije. Naši delegaciji sta se 
pridružila tudi Stanko Rode 
iz Kranja in Slavko Saračc-
vič z Jesenic. V dveh dneh 
bivanja v Buchenvvaldu so 
sli ogledali taborišče s krema
torijem, muzej in veličasten 
spomenik, zgrajen na prosto
ru štirih kvadratnih kilome

trov. Pri gradnji tega spo
menika je vzhodnonemška 
mladina sodelovala s prosto
voljnimi delovnimi akcijami 
kar štiri leta. 

Na proslavi so prisostvova
le številne tuje delegacije. 
Naši delegaciji pa so izkazali 
posebno čast, saj je vkora
kala pred častno tribuno na 
dan praznovanja, na Selu po
vorke. Proslavi Je prisostvo
valo tudi okoli 30 tisoč do
mačinov. 

TINE TOMAZIN 

Pot štafete mladosti 65 

13. maja v Kranju 
Letošnja štafeta mladosti bo krenila na pot 25. apri

la iz glavnega mesta Crne gore Titograda. Po naknadnih 
informacijah smo izvedeli, da bo prispela v Slovenijo 
11. maja, in sicer v Mursko središče. Pot bo nadaljevala 
skozi Maribor, Celje, Ljubljano in bo prispela v Kranj 
13. maja ob 12.30. Predvideno je, da bodo isti dan in ob 
istem čašu prispele v Kranj Še nekatere lokalne štafete 
iz okolice Kranja in severne Gorenjske. Po desetminut-
nem postanku bo glavna štafeta nadaljevala pot proti 
Škofji Loki , kamor bo prispela ob 13.24. Ob istem času 
bo prispela v škofjo Loko tudi Gorenjska planinska šta
feta, katere pot gre letos po desni strani Save preko 
Pokljuke in Jelovice. Iz škofje Loke bo štafeta mladosti 
odšla ob 13.30 in nadaljevala pot proti Idriji v Ajdov
ščino. — A. Z. 
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PREMIRJE NA CIPRU 
ATENE — Vesti o pomirjevanju 

na Cipru razlagajo v Atenah ftot 
ugodne za začetek pogajanj med 
dvema narodnostima skupinama. 
Videti je, da so zdaj vsi zaintere
sirani, da bi se pogajanja čim prej 
začela. To trditev opirajo tudi na 
sestanke, ki jih jo imel že odpo
slance OZN na Cipru s pripadniki 
turške in grške narodnosti. Tudi 
na Seji ciprske vlade pričakujejo, 
da bodo razpravljali o tem vpra
šanju. Po drugi strani pa tudi 
ZDA vztrajajo, da sc problem reši. 

VRNITEV VVILSONA 
LONDON — Britanski predsed

nik Harold VVilson se Je predvče
rajšnjim vrnil s svojega obiska v 
VVashingtonu. To je že drugi obisk 
VVllsona v ZDA po njegovi izvolit
vi. V VVashingtonu se je VVilson 
pogovarjal o mednarodnem polo
žaju, zlasti o položaju v jugo
vzhodni Aziji. 

CEHOSLOVASKI ZUNANJI 
MINISTER V BUDIMPEŠTI 
BUDIMPEŠTA — Včeraj so iz

dali uradno sporočilo o obisku 
čehoslovaškega zunanjega ministr
stva Vaclava Davida v Budimpe
šti. Sporočilo URot.avlja enotnost 
stališč. Davida je v Budimpešti 
sprejel tudi Janoš Kadar. 

TUJE LADJE NA KUBI 
RIO DE JANEIRO — Po podat

kih je lansko leto priplulo v ku
banska pristanišča okoli 400 pre
kooceanskih ladij, ki plujejo z za
stavami zahodnih držav. Kljub go
spodarski blokadi ZDA sc je šte
vilo zahodnih ladij lani povečalo. 
Povečano število ladij govori, da 
gospodarska blokada ni uspela. 

OBISK ZARADI POLOŽAJA 
V JUŽNEM VIETNAMU 
OTTAWA — Kanadski zunanji 

minister Martin bo 20. aprila od
potoval v New York, kjer se bo 
z generalnim sekretarjem OZN 
U Tantom pogovarjal o položaju 
v Južnem Vietnamu in o potrebi 
pogajanj. Kanadski zunanji mi
nister se bo sestal tudi z ameri
škim predstavnikom v OZN Stc-
vensonom. 

PRIPADNIKI 
JUŽNOVIETNAMSKEGA 
OSVOBODILNEGA GIBANJA 
V DŽAKARTI 
DŽAKARTA — Pripadniki juž-

novietnamskega osvobodilnega gi
banja so prispeli v Džakarto na 
proslavo 10-obletnice bandunške 
konference. Delegacijo vodi 
Nghuen Van Hien, ki je na le
tališču izjavil, da je mir v Juž
nem Vietnamu mogoče doseči, če 
Američani zapusljjo deželo. 

ODPOSLANEC NA POTI 
KUALA LUMPUR — Posebni 

odposlanec britanskega premiera 
VVllsona Gardon VValker. ki s po
sebno nalogo obiskuje države ju
govzhodne Azije, da bi zbral po
datke o rešitvi južnovietnamske 
krize, se je včeraj pogovarjal z 
malezijskim predsednikom Rah-
manom. 

Bivši britanski zunanji minister 
je imel namen obiskati tudi Ki
tajsko In Severni Vietnam, vendar 
so v Pekingu In Haniju njegov 
obisk zavrnili. 

BORBE V JUŽNEM 
VIETNAMU 
SAIGON — Po vojaških poro

čilih Iz Saigona se je .aktivnost 
enot osvobodilnega gibanja močno 
krepila. Na ameriškem letališču 
Qui Nhon je prišlo do eksplozije 
v skladiščih streliva. Štirje ame
riški stražarji so bili pri tem ra
njeni. 

Južnovletnamski padalci pa so 
8e predvčerajšnjim spustili v cen
tralni del Južnega Vietnama, ki 
so ga pred tem en dan bombardi
rala letala. Izvidnlška letala pa so 
opravila nekaj poletov nad ozem
ljem Severnega Vietnama. Pri 
tem so južnovietnamska letala po
topila štiri manjše ladje v vodah 
Severnega Vietnama. 

Ves prostor pred pristaniščem, 
vsi bližnji trgi in ulice so bile že 
ure pred pristankom ladje Galeb 
v alžirskem pristanišču nabito 
polne ljudi, ki so prišli pozdravit 
našega predsednika Tita in njego
vo spremstvo. Preden so priveza
li ladjo za alžirska tla, je ta ži
vahna množica, ki sc jc razmeji
la tudi po ozkih ulicah v hribovi
tem delu mesta v znani alžirski 
Kazbi, središču odpora proti vsem 
sovražnikom Alžirije, na ves glas 
dajala duška svojemu navdušenju. 
Naš predsednik je prvi evropski 
državnik, ki je po samostojnosti 
Alžirije stopil na alžirska tla. Iz
menjava državnih obiskov s to 
mlado državo ima za nas Jugoslo
v a n e častne izjemnosti. Al/irski 
predsednik Bon Bela je kot vodi
telj nove Alžirije prišel na prvi 
obisk v Evropo prav k nam Jugo
slovanom in enaka čast je bila vr
njena tudi našemu predsedniku. 
To dejstvo brez dvoma izraža ze
lo ̂ pristne vezi med dvema naro
doma. 

Sprejema, ki je bil našemu 
predsedniku prirejen v alžirskem 

glavnem mestu, ni mogoče opisa
ti. Neposrednih vtisov s tega spre
jema ne moremo spraviti pod stre
ho opisanih besed, ć e prav bi se 
močno potrudili, bi nujno moral 
izostati tisti neposredni videz na 
ljudeh, ki so našega predsednika 

ln v rokah otrok enake zastave, 
da so ljudje plezali na spomenike 
na pristaniikc stebre in na stre
he, t> katerih Je bil lepši razgled, 
da je bilo spremstvo v belih blu
zah in v belih rokavicah in še bi 
lahko naštevali podrobnosti. Raz-

goslaviji je alžirsko ljudstvo z 
uspehom prenašalo na svoje po
goje in v teh pogojih se jc izo
blikoval alžirski socializem, ki 
upošteva svoje potrebe in težnje. 
Borba za neodvisnost in priprav
ljenost, da si alžirsko ljudstvo 

pristanišče 
pričakali v pristanišču, na ulicah 
in na oknih starih hiš v musli
manskem predelu mesta. Ta iz
raz ljudi pa je bil pravzaprav ob 
sprejemu v Alžiriji najbolj verna 
podoba navezanosti dveh ljudstev. 

Lahko sicer zapišemo, da je pri
šla z ladjo »Galeb« jata galebov, 
da so grmeli topovi, da so bila 
arabska oblačila živih barv, da so 
bili vojaki v zelenih uniformah, 
da so dvigali puške v pozdrav, da 
jc bilo na tisoče rok na celi poti 
v zraku, da so bile na jamborih 

logi za prisrčen sprejem so v svo
ji preprostosti znani vsem ljudem 
Alžirije in Jugoslavije. Njih sta 
naštela tudi oba državnika v svo
jih govorih. 2e v času sedemletne 
vojne za neodvisnost Alžirije jc 
bila Jugoslavija med prvimi, ki 
je to borbo materialno ln moral
no podprla. Naša država jc bila 
tudi med prvimi, ki je priznala 
novo alžirsko oblast. Po samostoj
nosti je bila Alžirija tudi deležna 
naše pomoči na vseh toriščih. Iz
kušnje socialistične graditve v Ju-

brez vzorov izbere takšno družbe
no ureditev, ki najbolj odgovarja 
njihovim življenjskim potrebam, 
sta povzročili, da ugled Alžirije v 
svetu danes ni majhen. Jugoslo
vanski narodi so že v letih krva
ve vojne za samostojnost občudo
vali pogum alžirskega naroda in 
njihove žrtve, ki kot vemo niso 
bile zamanj. S svojo odločnostjo 
je alžirsko ljudstvo močno vpliva
lo tudi na ostale afriške narode, 
ki še prenašajo jarem kolonializ-
ma. i 

Pridobitve alžirske revolucije so 
imele ogromen vpliv na afriški 
celini. Zu v prvih letih izgradnje 
nove družbe, zlasti pa nezadostno 
razvite Industrije in gospodarstva 
nasploh, jo alžirsko ljudstvo do
seglo velike uspehe. Nosilci socia
listične preobrazbe so si po 
stavili za osnovni cilj zboljša
nje življenjskih razmer ljud
stva. K temu je precej pripomog
la izvedba agrarne "reforme in raz
lične oblike soodločanja delavcev 
v podjetjih. Tako so ustvarili po 
goje za uvajanje delavskega sa 
moupravljanja v specifičnih alžir
skih razmerah. V ustvarjanju no
vih odnosov med ljudmi so bile 
Alfircem jugoslovanske izkušnjo 
dragocene. 

Ob veliki akciji na Gorenjskem 

Stop! Vozi previdno! 

(P. C.) Na razstavi delovne terapije v Begunjah jc največ zanimanja za ženska in moška ročna dela. 
Ukusno vezeni prti, vaze in slike narejene iz slame privlačijo pozornost obiskovalcev. 

Gostinsko podjetje 

Dom 
na Jezerskem 

oddaj.- sobe za razne seminar
je, konference in druge aran
žmaje. Vas postreže z doma
čimi specialitetami. V okolici 
Doma prijetni izleti. Cena pen-
siona od 1900 do 2200 din. Za 
Informacije se obračajte razen 
Doma tudi na Turistično dru
štvo Jezersko. 

Za praznike 
na Jezerskem 

Slalom 
z mopedi 
Klub jezerskih mopedistov bo 

priredil za delavski praznik 1. maj 
zanimive spretnostne Vožnje z 
mopedi. 

To bo prva taka prireditev pri 
nas. Spretnostna vožnja bo na 
grišču za Kazino na Jezerskem, v 
soboto 1. maja popoldan v poča
stitev delavskega praznika in 20-
letnice osvoboditve. Tekmovalci 
bodo na tekmovanju vozili slalom 
vožnjo, vožnjo pod mostom, pre
stavljali kozarec med vožnjo, vo
zili bodo po pregibnem mostu, lo
vili klobaso, snemali viseči venec 
itd. Discipline .bodo od nastopa
jočih terjale precej znanja in teh
nike v vožnji. 

Tekmovanja se bodo lahko ude
ležili vsi mopedisti iz Gorenjske 
in Koroške, stari nad 18. let. Naj
boljšim bodo podelili razen pre
hodnega pokala še diplome in pri
znanja. Organizator pričakuje, da 
se bo prireditve udeležilo večje 
število gledalcev iz naše in sosed
nje avstrijske strani. 

Hiba nji* 
!»••«• bi v nisi r « i 

V Tržiču 
Rodil se je: Robertino Dolenev. 
Umrli so: Rozalija Sajovic, oseb

na upokojenka; Franc Brejc, oseb
ni upokojenec; Terezija Kosem, 
osebna upokojenka. 

u r e me 
Vremenska napoved za danes 
in prihodnje dni: 
Danes bo še pretežno oblačno, 

nato delne razjasnitve. Jutri bo 
sprva deloma jasno, nato poobla-
čitve. V noči med nedeljo in po
nedeljkom bodo ponovno možne 
manjše padavine. 

Vremenska slika: 
Hladna fronta bo ponoči prešla 

naše kraje ob severozahodnih ve
trovih. Za njo se gradi preko za
hodne Evrope greben visokega 
zračnega pritiska. 

Pol milijona prevozov 
V letošnji zimi, do konca meseca marca, so na žičnicah v Kranj

ski gori opravili skoraj pol milijona prevozov, ali točneje 499.253. 
Zima se je pravzaprav začela razmeroma pozno in je bilo zato 
v decembru le okrog 22.000 prevozov. Spričo tega, da so letos dali 
v promet Se dve vlečnici, januarja manjšo v Planici in konec fe
bruarja večjo v Kranjski gori, takoimenovano Podles, in ker so še 
sedaj ugodne snežne razmere na Bukovniku in zlasti v zgornjem 
delu vitranškega pobočja, bodo letos dbsegll izreden promet na 
žičnicah. 

manjšo remontno delavnico za 
vzdrževanje naprav in montažo 
novih. Kupili so tudi bivšo Jale-
novo žago, kjer bodo uredili de
lavnice za Izdelovanje manjših 
vlečnic in so tako poskrbeli za do
datno zaposlitev tistim, ki so sicer 
zaposleni pri vlečnicah. 2e doslej 
so sami projektirali in zgradili dve 
manjši vlečnici, »Mojco« in »Pla
nico« in imajo potrjen projekt za
nje. Predvidevajo, da bodo letos 
izdelali 3 ali 4 take vlečnice, do 
350 m dolgo, za trg. — J. P. 

Reprezentance, 
reklame in šole 
33 gospodarskih organizacij v 

škofjeloški občini je lani imelo 
na razpolago 123 milijonov din za 
strokovno izobraževanje (2J od
stotka od izplačanih bruto oseb
nih dohodkov). Od tega pa so jih 
v lanskem letu izkoristili samo 53 
odstotkov ali 65 milijonov ln še 
od tega so 28.6 milijona nakazali 
v občinski sklad za šolstvo. Tako 

r>. x. , , » v . C . T t , s o °d skupnih sredstev izkoristi-
" S ^ L ^ t 29 odstotkov sredstev za strokovno 

le gospodarske organizacije samo 
izobraževanje za lastne potrebe. 

S 36 milijoni dinarjev, kolikor 
Jih je bilo porabljenih za izobra
ževanje povprečno 5529 zaposlenih 
ali s 6000 din na enega zaposlene
ga, prav gotovo ni dosežena taka 

strokovnega Izobraževa-

V Kranjski gori in v Planici 
obratuje 8 žičnic, 6 vlečnic in 2 se-
dežnici, ki lahko v eni uri prepe
ljejo do 3.500 smučarjev in turi
stov. V trenutku je lahko na žič
nicah 264 smučarjev hkrati. To pa, 
za razvoj določenega smučarskega 
središča, že veliko pomeni. Toda 
kljub temu so bili ob določenih 
časih pravi repi čakajočih smu
čarjev ob napravah. 

Letos mineva 15 let, ko Je stek
la prva vlečnica, vlečnica Prese
ka, ki je še danes najbolj pri
ljubljena in najbolj obremenjena. 
Samo v januarju je opravila nad 
93.000 prevozov, februarja 81.000 
itd. V zadnjih letih so poskrbeli 
tudi za popravljalnico smučarske 
opremo in za izsposojanie smu<*i 
in ostale opreme. Na voljo )<a 72 
narov smuči, neka! sani, čevljev 
in drugega. Uredili so si tudi 

I 
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K U P O N št. 3 
OPOZORILO REŠEVALCEM! Rešena vprašanja s pri

loženimi kuponi od 1—5 pošljite po končanem natečaju do 
6. maja letos na naslov: Komisija za vzgojo in varnost 
v cestnem prometu pri Skupščini občine Kranj — nagrad
ni natečaj. 

Vpišite v kroge na sliki, katero vozilo bo peljalo 
prvo, tretje in peto čez križišče! ( 

Kaj prevaža vozilo, ki ima na levi strani spredaj 
in zadaj izobešeno rdečo zastavico z belo črko B? 
Na kakšno razdaljo moramo ponoči pri srečavanju 
z drugimi vozili zasenčiti luči? 
a) najmanj ina 50 m 
b) najmanj na 100 m 
c) najmanj na 200 m 
Obkrožite pravilen odgovor! 

Pllffll HI JIH Gienamo 

S prihranki 
do dohodka 

je v sredo, 14. aprila med drugim 
obravnavala tudi analizo zaključ
nih računov 33. gospodarskih or
ganizacij za leto 1964. Analiza ob
ravnava predvsem tri glavna vpra
šanja; delitev ustvarjenega celot
nega dohodka in čistega dohod
ka, s kakšnimi sredstvi je bil 
ustvarjen ta dohodek in gibanje stopnja 

V stalno delovno razmerje sprejmemo takoj 

2 INŠTRUKTORJA — ŠOFERJA C kat. 

Avtomoto društvo Kranj 

nekaterih drugih stroškov gospo
darskih organizacij lani v pri
merjavi s prejšnjim letom. 

Lami so ti kolektivi ustvarili 
32.614 milijonov din celotnega do
hodka ali 31 odstotkov več kot v 
letu prej. Se važnejše pa je, da 
je bila lani ugodnejša delitev. 
Medtem iko so v letu 1963 zaje
mala porabljena sredstva 73 od
stotkov celotnega dohodka, se ic 
lani ta odstotek zmanjšal na 70. 
Tako je bil lani čisti dohodek 
večji za 6725 milijonov dinarjev. 
Od čistega dohodka je bilo 73 od- gando ali 28 odstotkov več kot v 

nj a kot bi si Jo želeli, č e pa od te 
vsote odštejemo še porabljena 
sredstva za štipendije, so sredstva 
za dodatno Izobraževanje res mi
nimalna. Zato so povsem upravi
čene pripombe na raznih sestan
kih, posvetovanjih ln konferencah, 
da je strokovno Izobraževanje za
poslenih preskromno, da so šti
pendije prenizke, število štipen
dij premajhno itd. 

Hkrati pa so lani te gospodar
ske organizacije porabile 59 mi
lijonov din za reklamo ln propa

st okov za osebne dohodke, 22 od
stotkov za sklade in samo 5 od
stotkov za družbene obveznosti. 
Iz teh podatkov je torej vidno, 
da so gospodarske organizacije 
lapi povečale osebne dohodke in 
sklade na račun manjših obvez
nosti m s prihranki na sredstvih. 

letu 1963 ln 12 milijonov din za 
reprezentanco ali 38 odstotkov več 
kot leta 1963. V primerjavi s po
rabljenimi sredstvi za strokovno 
Izobraževanje, je za reklamo in 
reprezentanco porabljeno dvakrat 
toliko sredstev, kot za izobraže
vanje (!). — V. P. 

Ptiči 
amer. barv. film 
režija A. Hitchcock 
igrajo Rod Tavlor, Tippi Hedren 

Hitchcock pravi, da Izražajo Pti
či usodno navezanost človeka na 
dogajanje v naravi. Misli na po
tenciran socialni čut ob skupni 
zunanji nevarnosti, ki je tokrat v 
morilskem nagonu ptičjega rodu. 

Enkratnost filmskega dogodka 
kajpada ne presega avtorjeve že
lje, da bi mi bližnjega odgnali z: 
»Naj te Hitchcock prestraši!« 

AH pa je ravno tokrat ta edin
stveni AVTOR med komercialnimi 
filmarjl na nek način začutil utrip 
časa in ga izrazil če že ne v vse
bini, pa vsaj ponekod v filmski 
formi, ki je tokrat zelo razglab
ljanja vredna. Je v zagati med aka
demsko ameriško šolo in doseda
njo H. prakso (brezhiben scena
rij, akademski dialogi in igra) ter 
modernim filmom antidogajanja. 
Tako je H. izpolnil vrzel, ki Je 
nastala s stalno tehnično in ne 
tudi oblikovno renovacljo njegove
ga izraza. To je vpliv evropskega 
filma. 

Barve. Nedorečenost sodobnega 
barvnega filmskega izražanja zah
teva zelo inventivnega režiserja, ki 
zna brzdati kič in selekcionirati 
ton celotnega dela. Nora zelena 
aprilska barva v Ptičih Je poiska
la novo dimenzijo barvnega izraza, 
ki mu je pomemben celo letni čas 
in mesec. Tudi subtilnost aprila je 
tako soudeležena v zmedi, ki jo 
povzroči upor narave. Po drugi 
strani pa so Ptiči (posebno za ev
ropskega gledalca) samo grandioz
ni cirkus filmske realizacije 

Lani v Marienbadu 
franc. činom, film 
po literaturi A. Robbe — Grilleja 
režija Alain Resnais 

Odkup filma Lani v Marienbadu 
je zakasnil tri leta in še sedaj je 
kranjska premiera tudi jugoslo
vanska premiera tega dela. Prva 
informacija postane pomembna, 
ko ugotovimo, da taka zakasnela 
distribucija ne omogoča niti mini
malnega stika s sodobno svetovno 
filmsko proizvodnjo — ne po času 
in ne po izboru. 

Resnaisjev film, katerega kon
flikt je sprožilo bivanje aktualne 
(skoraj modne) literature, zlomi 
odpor časa prav s takojšnjim od
zivom gledalca na eksistenco fil
ma. 

Resnaisjev film je interpretacija 
literature, ki je partner filmu v 
edinem konfliktu dela, v konflik
tu: literatura — film. 

Prostorsko se izniči, ko se umak
ne v odtujeni ritual baročnega 
prostora, če ne to, pa je slika 
temna in brez dimenzij. Tak je 
tudi čas. Pravzaprav ga sploh ni.-
Uravnan je po logiki otroka, ki 
pravi: jutri sem bil velik. On (v 
filmu) pravi: jutri sem te ljubil, 
včeraj te bom ljubil. Sedanjost 
je irealna. 

Na tem brezčasnem odnosu je 
zgrajena odpoved bivajoče realno
sti (bolje — sam ta odnos je bi
vajoča realnost), kot jo je najprej 
interpretiral Robbe-Grille in film
sko omislil Resnais. 

Seveda Je zaradi okolja v ka
terem je delo nastalo (francoski 
antiroman), konec snobizma neizo
giben; tu naj bo tudi kritika naj-
ostrešja. Naj na novo ovrednoti 
Resnaisjevo ustvarjanje, ki ga mi 
dobivamo serviranega in v sve
tu že priznanega. 

Mimogrede. Kranjska premiera 
Lani v Marienbadu je tudi prvi 
in najmočnejši glas v boju za in 
proti sinhronizaciji. Resnaisjev 
film je slovensko podnaslovi jen. 

Križnar Naško 
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Razgovor s poslanskim kandidatom Miranom Košmeljem 

Ugodne perspektive 
gospodarskega razvoja na blejsko-bohinjskem območju 

ga bo volil? 

1. kaj nam lahko poveste o se
danjih ukrepih za stabilizacijo go
spodarstva? 

Problemi nestabilnosti, k i so se 
posebno zaostrili v lanskem le
tu in sc nadaljujejo tudi še letos, 
vsekakor narekujejo ukrepe, k i 
naj usmerijo gospodarska gibanja 
v normalnejše okvire. Ce upošte
vamo, da ima nestabilnost v go
spodarstvu, ako traja daljše ob
dobje, lahko zelo težke posledice 
na celotni razvoj ,potem sc mo
ramo strinjati in podpreti vsak 
ukrep, k i lahko prispeva k od
pravljanju težav in problemov, s 
katerimi sc srečujemo. 

Zdi se mi, da je osnovni pro
blem nestabilnosti v tem, ker 
spodbuja delovne organizacije, da 
skušajo reševati svoje probleme s 
povečevanjem cen in j ih odvrača 
od takšnega načina dela, ki po
meni dejansko pot k racionalne
mu poslovanju oziroma pot k več
jemu izkoriščanju notranjTh re
zerv, k učinkovitemu investiranju, 
k doseganju visoke produktivno
sti dela in zlasti k intenzivnejše
mu vključevanju v mednarodno 
tržišče. 

Danes je še težko dati ,oceno 
o vplivu in učinku, k i ga bo imel 
posamezni ukrep na stabilizacijo 
tržišča. Zato je še tembolj nujno 
najskrbneje spremljati tekoča go
spodarska gibanja ter pravočasno 
in smotrno prilagajati gospodarske 
ukrepe konkretni situaciji na tr
žišču. Ukrepi bodo prav gotovo 
povzročili določene težave v posa
meznih delovnih organizacijah, 
vendar moramo računati, da se 
bodo lahko odpravili šele potem, 
ko se bodo v večji meri uskladili 
odnosi n a tržišču. Ti ukrepi ima
jo sicer samo začasno vlogo, po
litika stabilizacije pa mora ostati 
trajna naloga naše gospodarske 
politike. Pričakujemo, da bodo k 
temu prispevale zlasti spremembe' 
na področju usklajevanja odnosov 
v cenah, v sistemu delitve celot
nega dohodka, v sistemu financi
ranja razširjeno reprodukcije ter 
zunanjetrgovinskem sistemu. 

Kako gledate na možnosti na
daljnjega razvoja v vaši volilni 
enoti? 

Mislim, da so smeri razvoja v 
tej volilni enoti precej jasne. Na

ravni pogoji, ki jih ima to pod
ročje, dajejo gotovo zadovoljive 
perspektive. 

Predvsem gre za izkoriščanje 
velikih možnosti, k i obstoje na 
tem področju za razvoj turizma, 
pomembni dejavnosti pa sta .vse
kakor tudi gozdarstvo in predela
va lesa. Seveda pa bo velik del 
prebivalstva še naprej imel mož
nost zaposlitve tudi v sosednjih 
območjih. 

strija. S tem pa bi lahko dosegli 
najboljše pogoje za trajno izbolj
ševanje življenjskih razmer pre
bivalstva. Vzemimo za primer sa
mo turistična področja v najbliž
jih predelih sosednjih držav, kjer 
lahko vidimo, da prav ta dejav
nost ustvarja pogoje za doseganje 
najvišje življenjske ravni prebi
valstva. 

Pretekli torek ste prisostvovali 
javni tribuni na Bledu, kjer so 
razpravljali o problemih sanacije 
Blejskega jezera. Kakšen vtis ste 
odnesli iz (e razprave? 

Ugoden. Tak način sodelovanja 
strokovnjakov in občanov v pri
merih, ko gre za čisto konkretno 
< bu-.'.i-.avani je p;»s;;,;v"'nih vpraašnj 
kot jc n. pr. sanacija tega jezera; 
vsekakor lahko najbolje osvetli 
problem z vseh strani. Po mojem 
mnenju bo prav po tej razpravi 
možno strniti vse dosedanje izkuš
nje strokovnjakov in občanov in 
na tej osnovi ukrepali tako, da 
bi zastavljeno delo učinkovito spe
ljali do konca. 

Mnenja sem, da bi bilo zelo ko
ristno, če bi rezultate takih raz
prav povzemalo zlasti lokalno ča
sopisje, s tem bi s tovrstnimi pro
blemi seznanili tudi širok krog ob
čanov. 

MIRAN KOŠMELJ 
MILAN KRISTAN 

(Nadaljevanje s 1. strani) 

Boj za standard... 
Ti ukrepi so torej potrebni, da bi se ustvarila možnost reali

zacije določil zvezne skupščine o nadaljnji izgradnji gospodarske
ga sistema, s tem pa bi pogoji za krepitev mato r ialne obnove de
lavskega in družbenega upravljanja, pogoji za racionalnejše gospo
darjenje; dobili jasnejše kriterije za poslovne proizvodne in inve
sticijske odločitve. 

Ukrepi predstavljajo odločen boj gospodarski nedisciplini, po
izkusom posameznih gospodarskih organizacij, da na račun celo-
lote povečujejo svoj dohodek, boj proti močno ukoreninjenemu 
mišljenju, da lahko trošimo več kot ustvarjamo, skratka boj za 
konsolidacijo gospodarstva ter za ustvarjanje pogojev za organsko 
povezavo rasti potrošnje s proizvodnjo. 

Ukrepi sami pa ne bodo dali zaželjenih rezultatov, v kolikor se 
ne bodo vključili v sprovajanje ustrezajoče politike vsi nosilci 
sredstev: delovne organizacije, proračuni, skladi ni banke. Pogosto 
slišimo trditve, da so občinske skapščine nosilci prevelike potroš
niške orientacije ter da z lastnimi primeri ne vzpodbujajo ostalih 
nosilcev sredstev za racionalno trošenje. Zaradi posrednega, pa 
tudi neposrednega vpliva njihovih odločitev na odločitve ostalih 
nosilcev sredstev, je objektivnost občinskih skupščin v navedenem 
smislu še toliko pomembnejša. 

Ukrepi, ki so bili ali pa bodo uveljavljeni za znižanje potroš
nje nalagajo vsem nosilcem sredstev, da ponovno kritično pre
tresajo svoje odločitve ter korigirajo proizvodne investicijske ter 
poslovne zahteve. Pred občinske skupščine sc postavlja še posebna 
važna naloga, da pri določanju obremenitve gospodarstva (pro
metni davek in stopnja za socialno zavarovanje) skrbno prouče 
nastale probleme. 

— MILAN KRISTAN 

Načrtno izobraževanje žena Problemi oskrbe s surovinami 

MIRAN KOSMELJ 

Pogoji za razvoj turizma se v 
zadnjem "Času pri nas na splošno 
že izboljšujejo. Zato sem prepri
čan, da bo zaradi naravnih pogo
jev v prihodnje prav turizem lah
ko postal osnovna gospodarska de
javnost na tem območju in nanj 
bi morali vezali razvoj vseh dru
gih dejavnosti, tudi kmetijstva. 
Visoko razvit turizem bo lahko 
nudil prebivalstvu večje dohodke 
kot jih mora nuditi n. pr. imdu-

Ob volitvah samoupravnih organov 

Obotavljanje le škodi 
Nekaj osnovnih problemov na poti poglobljene 
samouprave 
Zajeti v vsej širini problemati- več daleč; pa tudi krajevna sa

ko samoupravljanja na današnji mouprava ima mnogo vrzeli, ki 
stopnji razvoja oni lahka naloga in j ih bomo morali hitro zamašiti, 
bi zahtevala kritično soočenje s Določena ovira je tudi ne dovolj 
celotnostjo naših družbenoeko
nomskih razmerij. Zato se bom 
skušali omejiti le na nekaj vpra
šanj , k i so bistvena v naši vsak
danji praksi in k i opozarjajo na 
naloge, ki so pred nami v prihod
njem obdobju. 

Samoupravni odnosi so pr i nas 
že na precej visoki stopnji, ven
dar pa smo vseeno še vedno na 
začetku poti, ki jo bo treba pre
hoditi še precejšen kos. V razvo
ju samoupravljanja smo že doslej 
naleteli na nekatere ovire, k i jih 
kaže čimprej in kar najodločneje 
odstraniti. Žal, so le prepogosto 
srečujemo z mentaliteto, ki j i je 
samoupravnost tuja in ki se j i 
zdi to le breme, Ic politična kapri
ca in ne življenjska metoda, 
odnos, ki naj zgradi pri nas bolj
šo — to je socialistično družbo. 
Taki ljudje — najdemo jih tako 
v delovni organizaciji, v občini in 
drugod — mislijo, da jc najširše 
odločanje ljudi o skupnih zade
vah nekaj, kar je neuresničlj ivo. 
S tem v bistvu branijo le svoje 
^birokratizirane težnje. Boriti se 
proti takim tendencam, taki m i 
selnosti in spodbujati delovne 
ljudi k samO'Upravni aktivnosti 
— to je naloga, ki zahteva veliko 
naporov vseh delovnih ljudi. Sa
moupravna praksa seveda tudi 
močno vpliva na spreminjanje 
človekove miselnosti, /ato lahko 
trdimo, da gre za določen duhov
ni proces, v katerem se bo vsak 
človek vse bolj osveščal in po
stajal kar najaktivnejši oblikova
lec čimbolj humanih družbeni h 
odnosov. 

Večji korak naprej v samo
upravljanju so napravile gospo
darske organivaci jc, medtem ko v 
družbenih službah še nismo pre- S L A V K O Z A L O K A R 

Iz leta v leto žal ugotavljamo, da 
•so žene sorazmerno slabo zasto
pane v organih upravljanja in ob
lasti. Resnica pa je tudi, da je de
javnost žena v teh organih pre
majhna. 

Menim, da je problem enakoprav
nega uveljavljanja žene kot proiz
vajalke predvsem v dokaj nizki 
kvalifikacijski strukturi. Poda t k 
kažejo, da je izohrazbena struktu
ra zaposlenih žena znatno nižin 
kot pri moških. Vzrokov za taks
no stanje je seveda več. Dekleta 
povprčno prej prenehajo z izobra
ževanjem, razen tega pa mladih 
proizvajalk podjetja ne vkl juču fejb 
v svoje programe izobraževanja, 
kot bi to morala. Večina podjetij 
daje prednost pri izobraževanju 
moškimi. 

Z načrtnim in postopnim vklju
čevanjem žena v družbeno politič
no življenje in hkrati z izobraže
vanjem proizvajalk, bi lahko nare
dil i tu prelomnico, žene bi se lah
ko aktivno vključile v sodelovanje 
na odgovornih mestih in 'položa-
jih, tako v proizvodnji kot v or
ganih upravljanja in oblasti. 

Delovne organizacije ne bi sme
le zanemarjati ali prezreti tega po
membnega vprašanja. Načrtno Izb* 
braževanje ženske m'adine na de
lovnih mestih, je in bo tudi v bo
doče potrebno ter aktualno. Hkra
ti pa bi morala podjetja vsklaje-
vati način priučevanja še s štipen
diranjem nadarjenih proizvajalk 
za šolanje na srednjih, višjih in 
visokih šolah. 

trdna materialna osnova, k i jo jc 
treba v družbenih službah tako 
okrepiti, da bo možna kar najbolj 
normalna dejavnost, saj sicer 
tudi ni možna njihova popolna 
afirmacija; poleg tega pa bi vsa
kršno vztrajanje pri neusklajenem 
razvoju gospodarske in negospo
darske sfere pomenilo sta.qm''rani^ 
družbenoekonomskega razvoja Ul 
spodjedalo realna tla samouprav
nem odnosom. 

Za konec bi rad opozoril še na 
problem intenzificiran ja gospo
darstva, čemur moramo posvetiti 
prav posebno pozornost in nnneti 
vse sile, da bi odstranili ovire. 
Dobro se zavedamo, da prevla
duje le še preveč silnic, ki zavi
rajo intenzifikacijo gospodarstva 
in ga vlečejo na stara pota. Lo
gično je, da je vsako obotavlja
nje več kot škodljivo, zakaj prava 
not je samo ena. Neizkoriščjnost 
kapacitet, dokaj slaba organiza
cija, nizka raven strokovne uspo
sobljenosti itd. — vse to močno 
ovira, da bi lažje prebrodili ob
stoječe težave Tudi tu združena 
prizadevanja ne smejo izostati, 
ker bo lc tako moč doseči premi
ke im se pomakniti bliže k na
šemu skupnemu cilju. 

Te in vse ostale probleme s po
dročja nadaljnjega razvoja samo
upravljanja bi morali imeti jasno 
pred očmi prav sedaj, ko delamo 
obračun aktivnosti samoupravnih 
organov in se ob volitvah novih 
samoupravni organov na vseh 
nivojih zavzemamo za kar naj
boljše kadrovske rešitve in naše
mu razvoju najustreznejšo vsebi
no njihovega dela. 

S L A V K O ZALOKAR 

Sredstva, namenjena za strokov
no izobraževanje naj se v prihod
nje načrtneje izkoriščajo. Pri tem 
pa ne s motno zanemarjati vpraša
nja izobraževanja žena. 

ZDENKA JURANCIC 

IZVOZ 

ZDENKA ing. JURANClC 

(Nadaljevanje s 1. strani) 

JANEZ ŠTER 
V Poljanski dolimi ga poznajo 

kot učitelja in družbenega delav
ca po vojni. Zatem so ga kot člo
veka in organizatorja spoznali 
dijaki v škofjeloškem domu, kjer 
je bi.] upravnik. Toda z izrednim 
studiranjem na ekonomski fakul
teti sc je strokovno izpopolnjeval 
in službena dolžnost ga je vodila 
na odgovoren posel direktorja 
stanovanjskega sklada, od tam na 
občinsko skupščino Škofja Loka. 
kjer je bil podpredsednik. Sedaj 
je direktor LIP Cešnjica. 

MIRAN KOSMELJ sc je rodil 
1921. lota. Doma je iz Železnikov, 
kjer sc je tudi vključil v narodno
osvobodilno gibanje. Po vojni je 
opravljal več odgovornih nalog v 
okvira ministrstva za notranje za
deve. Leta 1951 je bil imenovan za 
direktorja glavne uprave za držav
ne nabave LRS, nato pa za pomoč
nika predse d. Sveta za blagovni 
promet. Od 1952 do 1958. leta je 
bil predsednik OLO Kranj, od 195S 
do 1963 član republiškega izvršne
ga sveta, od 1963 dalje pa je po
slanec rcpubllšekga zbora in pred
sednik odbora za družbeni plan 
in finance. 

GLAS v vsako 
hišo 

je treba ustrezno spodbujati 
V letošnjem letu ugotavljamo, da se Je problem oskrbovanja 

gospodarstva z reprodukcijskim materialom skrajno zaostril. Ne
kaj delovnih kolektivov je že moralo za nekaj dni ustaviti proiz
vodnjo v posameznih obratih. Med letom pa se marsikaj takega 
lahko še zgodi. 

V večini primerov je tem teža
vam vzrok stanje naše plačilne bi
lance z inozemstvom. Ker obseg 
uvoza nikakor ni mogoče zmanj
šati nam ostane za reševanje tega 
problema samo povečanje našega 
izvoza. Naša predelovalna industri
ja se je v zadnjih letih zelo pove
čala in ker se v večini oskrbuje 
s surovinami iz uvoza je jasno, 
da smo morali prit i do teh težav, 
če hkrati nismo v zadostni meri 
povečali izvoza. Zato trdim, da lah-
ho zagotovimo nadaljnji gospodar
ski razvoj le z bistvenim poveča
njem izvoza. 

Tu pa je jasno, da tega ne bo 
zmogla industrija sama. Nekateri 
strokovnjaki trdijo, da moramo 
zagotoviti predvsem tri stvari: 

— v kmetijstvu moramo doseči 
tak razvoj, da bomo kmetijskih 
proizvodov lahko izvozili vsaj v 
takšni vrednosti, kakor uvažamo 
razne prehrambene artikle. 

— bistveno moramo povečati de
vizni dotok iz turizma (čeprav smo 
že lani dosegli v primerjavi z ne
kaj leti nazaj zelo lep uspeh, saj 
smo dobili nad 90 milijonov do
larjev iz turizma); 

— tudi industrija mora povečati 
izvoz, če se hoče redno oskrbova
ti z repromaterialom iz uvoza. 

Za dosego teh ciljev pa se mi 
zdi, da je predvsem potrebno, da 
se spremeni naš devizni sistem, 
ki ima še vedno zelo administra
tivni značaj in lahko trdim, da jc 
to povsem v nasprotju s pravicami 
našega samoupravnega sistema. 
Zato smatram, da je nujno, da se 
tudi devizam prizna značaj blaga 
t. j . da se delovnim organizacijam, 
ki j ih ustvarjajo prizna pravica 

JANEZ STER 

za njih svobodno koriščenje ali 
prodajo. V kolikor sc to ne da 
izvesti na mah, bi lahko vsaj po
stopoma k temu težili. Samo v 
takem deviznem sistemu bi bili 
izvozniki resnično stimulirani /,a 
izvoz, medtem ko jih s sedanjim 
sistemom več ali manj administra
tivno usmerjamo v izvoz. 

Pa tudi interes občin za razvoj 
posameznih gospodarskih panog bi 
bil povsem drugačen, ker bi bila . 
akumulativnost posameznih panog 
drugačna kot je danes. 

Težav z oskrbo s surovinami in 
repromaterialom pa ne čutijo sa
mo tam kjer se z njimi oskrbuje
jo iz uvoza, ampak imajo mnogi 
zelo velike težave tudi z oskrbo 
na domačem trgu. 

V zadnji številki »Glasu« je bil 
opisan primer neurejene trgovine 
z lesom. Ce je »Sava« stala zaradi 
devizne situacije v Jugoslaviji, je 
pa n. pr. prišlo do težav in zasto
jev v proizvodnji v LIP Cešnjica 
le zaradi neurejenega trgovanja z 
lesom, ki pa ga je v najbližji oko
lici tovarne dovolj za zagotovitev 
planirane proizvodnje. 

Po sedanjem sistemu je hlodo
vino odkupovalo od individualnih 
lastnikov na tem področju lahko 
le Gozdno gospodarstvo (Kmetij
ska zadruga je lani ta predmet 
poslovanja opustila). Ker pa ga jc 
GG plačevalo lastnikom n. pr. lani 
povprečno po 9.700 in prodajalo 
LIP povprečno po 15.000 din, so se 
individualni lastniki uprli, da bi ga 
še prodajali po takih cenah. Na
stal je spor, ki je pripeljal do te
ga, da se je les s privatnega sek
torja začel prodajati na druga pod
ročja (včasih po nemogoče visokiri 
cenah). Ker pa ga lesna industri
ja sama od privatnega sektorja ni 
smela kupovati, les pa je kar na
prej odtekal drugam, je nujno 
prišlo do znanih konfliktov. 

Zato je izhod iz te situacije mo
goč pod naslednjimi pogoji: 

— da se trgovina z lesom zakon
sko bolje uredi; 

— da se gospodarske organizacl-
ie, k i poslujejo z izgubo po vsej 
Jugoslaviji enako tretira in sc j im 
ne pokriva izgub s subvencijami, 
kajti prenckaterc delovne organi
zacije, ki so tu visoko prcplačc-
vale les, smo zvedeli, so zaklju
čile poslovno leto z izgubo; 

— da se z ustreznimi kreditni
mi ukrepi onemogoči nadaljnjo 
izgradnjo novih lesnopredelovalnih 
obratov; 

— in končno, da gre razlika v 
ceni lesa, k i se zbira v gozdnih 
gospodarstvih, tudi za moderni
zacijo lesne industrije. 

Zavedati se je treba, da naš kme
tovalec danes zna oceniti, kaj je 
normalni zaslužek in kaj ne. 

JANEZ STER 

\ 
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Škofjeloški kolektivi v marcu Občani in projektanti ob neuspeli sanaciji Blejskega jezera 

za polovico večja proizvodnja Kamor j e šla krava... 
Rezultati devetih industriiskih n n d l p l M v š k o f i e h t š k i n h e i n ! k i i n f o h r n a r i n n a d o k n a d i l S P I P V QJ Rezultati devetih industrijskih podjetij v škofjeloški občini, ki 

so doseženi marca v proizvodnji in v izvozu, so izredno ugodni. 
Letni plan proizvodnje je v treh mesecih izpolnjen s 23,3 odstotki, 
letni plan izvoza pa z 21,1 odstotki. Samo v marcu je industrija 
izpolnila 9 odstotkov letnega plana proizvodnje. V primerjavi z 
marcem lani, je letos marca proizvodnja večja za 51.9 odstotkov 
oziroma za več kot polovico. 

Največje povečanje proizvodnje 
v marcu v primerjavi z marcem 
lani je doseženo v Elr i (indeks 
257), L T H (indeks 174,7), Iskri (in
deks 170,1) in v Odeji (indeks 
156,3). Razen Marmorja, ki je v 
marcu dosegel samo 30,3 odstotke 
proizvodnje s primerjavo v marcu 
lani, je v vseh drugih osmih pod
jetjih doseženo znatno povečanje. 

Tak ugoden rezultat, dosežen 
marca, je vplival tudi na to, da 
je skupna tromesečna proizvodnja 
devetih industrijskih podjetij le
tos večja za 33,1 odstotkov v pri
merjavi z istim razdobjem lani. 

Kljub takemu povečanju proiz
vodnje v marcu in hkrati v pr
vem tromesečju letošnjega leta v 
primerjavi z istim razdobjem la
ni, jc letni plan dosežen s 23,3 od
stotki in je zalo proizvodnja in
dustrijskih podjetij konec marca 
še vedno 1,6 odstotka letnega pla
na pod povprečjem. To seveda ni 
zaskrbljujoče, ker je iz prakse 
znano, da se ta vedno močno 
dvigne v zadnjem četrtletju. 

Običajno je prejšnja leta indu
strijska proizvodnja v marcu do
segla šele mesečno povprečje, 
medtem ko se je izpad v januarju 

in februarju nadoknadil šele v 
zadnjih mesecih leta. Letos pa je 
z nepričakovano veliko proizvod
njo že v marcu skoraj v celoti 
nadoknađena nižja proizvodnja v 
prvih dveh mesecih. V primeru, 
da bodo doseženi enaki rezultati 
tudi v aprilu pričakujejo, da bo 
proizvodnja že večja od letnega 
povprečja. Hkrati pa so rezultati 
doseženi v marcu tudi jamstvo, da 
bo ob nadaljnjih tako ugodnih re
zultatih, letni plan proizvodnje v 
celoti izpolnjen. 

Hkrati ob tem so ti škofjeloški 
kolektivi dosegli 18,6 odstotkov le
tošnjega plana plačane realizacije, 
21,1 odstotka izvoza oz. 787.630 do
larjev itd. 

Ti uspehi so toliko večji, ker 
so nekatera podjetja imela težave 
s surovinami, to zlasti »Jelovica«, 
L I P Cešnjica in Predilnica. 

V. P. 

Kdo je izdeloval in kdo odobril take načrte za sanacijo jezera? 
— Koliko sto milijonov pravzaprav nas stane ta »šola«? — Kateri 
so glavni vzroki, da predvidena sanacija ni uspela? Kdo je končno 
kriv za zapravljen denar in neuspeh? 

(J. J.) Kot predvidevajo, bodo v prvih dneh maja odprli v Kranju nov dom JLA. Ta objekt Je vseka
kor potreben in se bo s tem povečala aktivnost tudi na tem področju. Pred dnevi je bil v Kranju tudi 
koncert zabavnih melodij, ki ga je priredil veliki plesni orkester doma JLA Iz Ljubljane. Poleg nje
ga so sodelovali tudi pevci in pevke zabavnih melodij. Koncert je bil zelo dobro obiskan in tudi 
ljudje so bili nadvse zadovoljni. i 

Dvajset let svobode 

Srečanje intendantov 
Ob 20- letnici osvoboditve pripravlja Iniciativni odbor tova-

riško srečanje nekdanjih borcev — intendantov NOV. Srečanje bo 
predvidoma 19. ln 20. junija v Beli Krajini. 

Iniciativni odbor, ki ima svoj sedež v Ljubljani, v Beethovnovi 
ulici št. 10, sprejema prijave in hkrati poziva vse preživele borce z 
Gorenjske, naj se odločijo za tovarlško srečanje. Podrobnejša na
vodila bo iniciativni odbor poslal vsakemu prijavljencu. 

23-letnica 
na Okroglem 

Letos poteka 23 let od herojske 
borbe skupine partizanov, ki se 
je dva dni uspešno borila proti 
nemškemu okupatorju iz znane 
jame pri Okroglem. V tem boju 
je izgubil življenje tudi sekretar 
SKOJ za Gorenjsko Stane Žagar 
mlajši in njegovi tovariši. V spo
min na te dogodke in praznova
nje 20-letnice osvoboditve bo v 
nedeljo, 25. aprila na Okroglem 
tradicionalna proslava s skrbno 
pripravljenim programom. 

Naši 
železničarji 
ob 15. aprilu 
Praznik železničarjev —15. 

aprila, v spomin na veliko 
stavko in 13 žrtev na Zaloški 
cesti v Ljubljani 1920. leta, 
so tudi letos praznovali naši 
železničarji s primernim po
udarkom. 

Železničarji Gorenjske so 
imeli glavne prireditve na 
Jesenicah v četrtek. PoTeg 
kulturnih prireditev so želez
ničarji izvedli tudi razna sre
čanja in tekmovanja v šahu, 
kegljanju, namiznem tenisu, 
balinanju in drugem. Kome-
morativne svečanosti so bile 
pred spominskimi ploščami 
padlih v NOB, v kurilnici, na 
postaji in na sekciji za vzdr
ževanje prog. Delegacija iz 
kurilnice pa jc ta dan polo
žila vence pri spomeniku Iva
na Krivca v Jasni pri Kranj
ski gori, delegacija postaje 
talcem v Dragi, sekcija za 
vzdrževanje prog pa talcem 
iz Hrušice, ki imajo spome
nik na Belem polju. 

Na Bledu o mlađih ribičih 
Bled, 16. aprila — Tu že prihajajo iz raznih krajev Jugoslavije 

prvi udeleženci dvodnevnega zveznega posvetovanja o vključeva
nju mladine v ribiške organizacije, ki bo pričelo jutri na Bledu. 
Za posvetovanje je pripravljeno tudi zanimivo poročilo o stanju 
pa naših krajih. 

Tak je zbir mnogih vprašanj 
okrog neuspele sanacije Blejskega 
jezera, ki so j ih postavljali ljud
je, zlasti na Bledu, na tolikih zbo
rih volivcev in na raznih sestan
kih. Taka vprašanja so bila tudi 
osnova javne tribune o tem pro
blemu, ki je bila na Bledu v to
rek zvečer. Spričo važnosti tega 
problema, k i je vzbudil pozornost 
že daleč izven blejskega okoliša, 
so se pogovora z občani udeležili 
mnogi predstavniki znanstvenih 
zavodov in institucij iz Ljubljane, 
k i so na tem sodelovali, vsi pred
stavniki javnega življenja radov
ljiške občine in toliko domačinov, 
da je bila dvorana družbenih or
ganizacij zdaleč premajhna, in da 
se po treh urah živahnih razprav 
še nihče ni čutil utrujenega. 

Bilo je mnogo pikrih na račun 
projektantov, naših znanstvenikov 
in podobno. Toda polagoma je 
razprava dobila resnejši prizvok. 
Strokovnjaki so prepričljivo do
kazali, da gre za delo, pri kate-
ram pri nas, niti v svetu še ni 
ustreznih izkušenj. Hkrati pa so 
ugotavljali, da vloženo delo do-

Težave v »Savi« 
" V kranjski tovarni gumijevih 
izdelkov »Sava« so v letošnjem 
prvem tromesečju naredili le 
2261 ton gumenih izdelkov, čeprav 
bi morali po planu v tem času 
narediti 4032 ton izdelkov. Ovire 
so bile zaradi pomanjkanja suro
vin. Namesto predvidenih 74 de
lovnih dni so lahiko delali, in še 
to omejeno, le 57 delovnih dni. 
Primanjkovalo je naravnega kav
čuka, saj, korda in drugih, za 
redno proizvodnjo potrebnih ma
terialov. 

Lani je kolektiv Save prekora
čil svoj družbeni načrt za 45 od
stotkov. Letos so predvideli 
14.400 ton izdelkov. Toda že v 
prvem tromesečju so ostali za 
1770 ton v zaostanku. S tem so 
zaostali tudi v izvozu. Namesto 
vrednosti 977.000 dolarjev, kar je 
bilo že sklenjeno s pogodbami, so 
izvozili samo za 259.000 dolarjev. 

V kolektivu pa so zaskrbljeni 
še zlasti zato, ker tudi v bližnji 
prihodnosti n i zagotovljeno, da bi 
bili redno oskrbovani s surovi
nami. 

RAZGOVOR O GOSPODAR
STVU 

Zaradi boljšega razumevanja ce
lotne gospodarske problematike bo 
Klub gospodarstvenikov v Kranju 
organiziral posebno predavanje. 

V torek,popoldne ob 17. uri bo 
v Klubu gospodarstvenikov govo
r i l Svetko Kobal o problematiki 
nadaljnjega razvijanja gospodar
skega sistema v Jugoslaviji. — 

J . J . 

slej ni zavrženo. Celotna dela spe-
ljave vode iz Radovne v jezero, 
k i naj bi s svojo svežino polago
ma začela čistiti in »zdraviti« to 
jezero, so res veljala nad 250 mi
lijonov dinarjev. Seveda je s tem 
urejen tudi vodovod za potrebe 
prebivalstva. 

Glavno razočaranje je namreč 
nastopilo takoj ob slovesni otvo
ritvi lani, ko so se položene cevi 
v jezeru dvignile, in od takrat 
spet vse stoji. Pod pritiskom jav
nosti je občinska skupščina zahte
vala raziskave vzrokov s posebno 
komisijo. Tudi ta ni dala posebnih 
novih odkritij. 

Končna ugotovitev je, da je tre
ba poleg dveh že obstoječih raz-
bremenilnikov vzdolž vodovoda 
zgraditi še tretji razbremenilnik 
na posebnem stolpu v ustrezni v i 
šini tik pri jezeru. Ta naj bi za
gotovil dotok vode v jezero pod 
slalnim enakomernim pritiskom in 
količino. Seveda je treba 20 do 
30 milijonov novih investicij. To
da ne le ob primerjavi z že »za
bitim« denarjem, marveč v pri
merjavi z važnostjo te sanacije in 

SODELOVANJE 
Z ZAMEJSTVOM 
Svoboda »Tone čufar« je 

povabila, kot smo že poro
čali, na Jesenice tri koroške 
pevske zbore. Za koncert, ki 
so ga gostje priredili v Cu-
farjevem gledališču v sobo
to, je bilo med Jeseničani ve
liko zanimanje, saj je bila 
dvorana lepo zasedena in 
nastopajoči so bili deležni i 
zasluženega priznanja. 

Najprej je bUa na vrsti 
znana »Nmau čez izaro«, ki 
je večini privabila solze gi-
njenosti. Sledil je nastop 
pevskega zbora iz Skofič, 
Hodiš in Loge vesi, ob do
polnjevanju instrumentalnega 
tria s solisti. V drugem delu 
pa so nastopili vsi pevci v 
združenem zboru pod naslo
vom »Vrbsko jezero«. Med 
koroškimi, slovenskimi in 
tudi nemškimi pesmimi so 
najbolj navdušile koroške 
narodne, katerih čustvenost 
znajo pravilno izvajati le ko
roški Slovenci. 

Naslednji dan so si gostje 
ogledali Bled in se popoldne 
polni najlepših vtisov vra
čali nazaj. Tokrat smo opa
zili solze v njihovih očeh. 
Težko so se poslovili od sicer 
zadimljenih, vendar sloven
skih Jesenic. Upajo na še 
tesnejše sodelovanje in redne 
Izmenjave naših in njihovih 
kulturnih skupin. A to želi
mo tudi mi. — P. U. 

s tem za razvoj turizma v tem 
kraju sploh, je to malenkost, k i 
jo je treba tudi tvegati. 

Glavna težava pa je v tem, da 
občina, k i j i je sedaj prepuščena 
vsa stvar, nima sredstev. Zato so 
bile utemeljene pripombe nekate
rih, da bi mogli tudi pri tem na
daljnjem investiranju sodelovati 
republiški organi, kajti stvar ni 
zgolj problem Blejčanov marveč 
širše naše skupnosti. 

Skratka, občani so bili s pogo
vorom zadovoljni in so se ob 
koncu strinjali s starim pregovo
rom, da »kamor je šla krava naj 
gre še tele.« Samo najti ga je 
treba. Toda za njih je to življenj
sko važno. — K . M . 

Kratke z Jesenic 
CONVERTORJI 
V MARTINARNI 
Na 11. redni seji delavskega 

sveta železarne so določili 12. maj 
za Izvedbo volitev v organe de
lavskega samoupravljanja. Na 
tem zasedanju so sprejeli tudi 
dopolnitev investicijskega progra
ma v martinarni, po katerem bi 
mesto sedanjih SM peči postavili 
dva convertorja za caldo posto
pek. Dve SM peči bosta ostali le 
v rezervi. 

VSE PRIPRAVLJENO 
Na razširjeni seji občinskega 

odbora SZDL, ki je bila v torek, 
so razpravljali o pripravah na ne
deljske volitve. Omenjali so, da 
so bili zbori volivcev ponekod 
preslabo pripravljeni. Treba bi 
bilo tudi več sodelovanja z mla
dinskimi organizacijami, krajev
nih skupnosti itd. 

Na seji pa so ugotovili, da je 
za nedeljske volitve za republiški 
zbor, za katerega kandidat je tov. 
Milan Kristan, vse pripravljeno. 
Imenovanega bodo volili v 45. vo
lilni enoti, k i , zajema volivce v 
krajevni skupnosti Podmcžaklja, 
Sava, Dobrava, Javornik in Ži
rovnica. 

6 LOKOMOTIV 
V soboto, 10. aprila, je prispelo 

s tovornim vlakom iz Avstrije 6 
normalnotirnih dlesel-lokomotiv. 
To so premlkalke, ki jih bodo 
uporabljali na ranžlrnih kolodvo
rih v Makedoniji. Lokomotive 
imajo tri pogonske osi. Enake 
lokomotive imajo že v železarni 
na Jesenicah in na železniški po
staji v Ljubljani. 

JAVORNIK SE LEPŠA 
Na seji krajevne skupnosti Ja

vornik - Koroška Bela so skle
nil i olepšati zelenice, nasade in 
predvsem okolice hiš. Z aktiviza-
cijo prebivalstva žele popraviti 
ograje, polepšati zunanja proče
lja hiš, počistiti zolone površine, 
dvorišča in poti. Prav tako bodo 
posuli poti z belim peskom, okna 
in balkone pa bodo olepšali z ro
žami in lončnicami. Vse to, da bi 
bil njihov kraj čim lepši ob le
tošnjih slovesnostih 20-letnice 
osvoboditve. 

Na Gorenjskem je pet ribiških 
družin, k i združujejo v svojih 
vrstah 405 članov. Največ jih ima 
Kranj, in sicer 170, Bled 69, Je
senice 65, Radovljica 43, Tržič 58. 
Pri ribiških družinah pa delajo tu
di mladinske sekcije, k i imajo 
80 članov. Največ jih ima Bled. 
Mladinska skupina na Bledu jc 
tudi najbolj delovna. 

Naloga mladinskih sekcij ni sa
mo v ribolovu, marveč v vzgoji in 

jonskih, republiških, zveznih in 
mednarodnih srečanjih. Delo v 
mladinskih organizacijah jc za 
mlade ljudi zelo privlačno. Ven
dar pa sodeluje v teh organizaci
jah vse premalo mladih ljudi. Ri
biške družine namreč ne posveča
jo vzgoji mladih ribičev dovolj 
skrbi, prav tako ne skrbijo do
volj tudi za poživitev športnega in 
turističnega ribolova. Posebno po
membna naloga ribiških organiza-

sodeiovanju na tekmovanjih, pri- cij pa je tudi dviganje zaroda v 
reditvah in taborjenjih. Tako so naših vodah, saj v zadnjih letih 
se ekipe mladih srečavale na ra- še vedno močno upada. Veliko 
m__^_m^___m m m m^_m m_m m^m m^m^__m m_m_m škode povzroča ribištvu industri

ja. — J. B. 
Novi zabavni mesečnik 

lahko kupite pri vseh 
prodajalcih časopisov 

Izlet na Dunaj 
Društvo strojnih tehnikov in in- avtobusom prek Podkorena, skozi 

ženirjev pripravlja »• sodelovanju Celovec, Leoben, Semmering. Na 
s turističnim podjetjem »Kompas« Dunaju si bodo ogledali Burgthea-
izlet na Dunaj. Izlet bo predvido- ter, magistrat, grobnice pri Hof-
ma 15. in 16. maja, cena za osebo burgu, Opero, Stephansdom s ka
pa bo znašala 16.200 din. Od tega takombami, zvečer pa Prater in 
bo društvo prispevalo 3000 din. Grinzing. 
Udeleženci izleta bodo potovali z 

V Češnjici 
in Gorjah 
V nedeljo, 18. aprila se bo

sta v Češnjici v Bohinju ter 
0 v spodnjih Gorjah zvrstili 
' prvi dve uprizoritvi v okviru J 

občinske dramske revije. V \ 
Češnjici bo ob 19.30 gostovala \ 
igralska skupina Svobode * 
Bohinjska Bela z dramo Ma- 1 

tej a Bora »Zvezde so večne«. 1 

V Gorjah pa bodo igrali člani 1 

Svobode Ribno z Borovo1 

»Težko uro« in Nušičevo eno-^ 
dejanko Analfabet. Obe igral- J 
ski skupini sta z navedenima? 

I •. : i ; 1 9 J 

(J. J.) V sklopu rekonstrukcije fužinskih obratov in drugih objektov na Savi na Jesenicah obnavljajo 
tudi fužinski mlin, ki izvira iz 16. stoletja. Vsa dela finansira Železarna Jesenice. 

Tržič v številkah 

deloma že nekajkrat igrali na 
domačem odru in na gosto- . 
vanjih. Zato je pričakovati,' 
da bodo nastopi uspešni 

J 

kovati, J 
ni. \ 
r.B. 

TRŽIČ, 17. aprila — Oddelek za 
gospodarstvo pri tukajšnji občin
ski skupščini je izdal mesečne 
statistične informacije, ki vsebu
jejo več zanimivih podatkov za 
občane iz področja gospodarstva, 
za mesec februar. 

S koncem februarja je Imela 
tržiška občina 11.592 prebivalcev. 
Zaposlenih je bilo 4.309 od tega 
samo v industriji 3.342. Letni plan 

industrijske proizvodnje je bU 
dosežen s 14.6 odstotki. Sedem go
spodarskih organizacij je do kon
ca februarja Izvozilo v vrednosti 
312.330 dinarjev. Kar 54 podjetij 
ln samostojnih zavodov pa jc na
jelo kredite v znesku 3,023.587.000 
dinarjev. 

Informacijski sistem, ki ga iz
daja skupščina vsak mesec, odbor
nikom koristno služi pri njihovem 

delu. Priložen pa je bil z vabilom 
na sejo občinske skupščine, ki b« 
v torek 20. aprila. Predvidoma bo 
do na seji razpravljali in sklepali 
o letnem poročilu službe družbe
nega knjigovodstva, o zazidalni! 
načrtih, o spremembi pravil sta
novanjskega sklada ter o imeno 
vanju svetov, komisij in odborom 
pri občinski skupščini. — D. K. 



Prlmo 17S ccm z 9000 km odlično 
ohranjeno prodam. Naslov v oglas
nem oddelku. 1649 

Ugodno prodam fiat 600. Ba-
šelj 9, Preddvor. 1658 

Seno, slamo ln repo prodam. Ve-
lesovo 24, Cerklje. 1693 

Otroško dvokolo s pomožnimi 
kolesi prodam. Kranj, škofjelo
ška 46. 1694 

Prodam lepega bika, eno leto sta
rega. Naslov v oglasnem oddelku. 

1695 
Prodam kravo, 8 mesecev brejo 

ln več malih prašičkov po 6 tednov 
starih. Pozen k 39, Cerklje. 1696 

Prodam dva prašiča po 40 kc; 
težka. Sp. Brniki 5, Cerklje. 1697 

Prodam dvosedežni moped. Za
log 75, Cerklje. 1698 

Prodam kravo s teletom po iz
biri in krmilno peso. Strahinj 61, 
Naklo. 1699 

Prodam mlado kravo, ki bo v 
kratkem teletila. Zalog 7, Cerklje. 

1700 
Prodam semenski krompir jubi

lej. Voglje 16, Šenčur. 1701 
Prodam vajalnlk skoraj nov (paj-

kel) in mlin šrotar. Naslov v 
oglasnem oddelku. 1702 

Prodam črno semensko deteljo. 
Žagar Franc, Stara Loka 51, Šk. 
Loka. 1703 

Prodam ročni traktor s kosilnico. 
Naslov v oglasnem oddelku. 1704 

Prodam 600 kg sena. Zg. Bela 35, 
Preddvor. 1705 

Prodam nov DKW junior F 12 z 
avtotranzislorjem. Šenturška go
ra 7, Cerklje. 1706 

Prodam 2000 kg sena. Benediko-
vič, Brezje 1, Križe. 1707 

Prodam volskvvagen, 950.000. Na
slov v oglasnem oddelku. 1708 

Prodam malo kmetijo na Go
renjskem, ali samo hišo. Naslov v 
oglasnem oddelku. 1709. 

Prodam kravo. Voglje 91, Šen
čur. ' 1710 

Prodam kravo s teletom po iz
biri. Sp. Besnica 56. 1711 

Prodam dva prašiča 50 — 55 kg 
težka. Srednja vas 57, Šenčur. 1712 

400 kg krompirja cvetnika pro
dam .Naslov v oglasnem oddelku 

1713 
Prodam dve plemenski svinji in 

prašiča. Gantar, Valburga 59, 
Smlednik 1714 

Prodam semenski krompir Vik
torija in mei'kur ter rabljeno 
krušno poč. Šenčur 113 1715 

Nov brezhiben šivalni stroj ba-
gat prodam. Naslov v oglasnem 
oddelku 1716 

Ročno motorno kosilnico rom-
dine z brusilno in žetveno napra
vo skoraj nova, primerna za hribo
vite kraje prodam. Jarrunik, Trno-
vec 17, Medvode 1717 

Prodam dobro ohranjeno jazz 
kitaro. Bračič Anton, c. 1 avgusta 
9, Kranj 1718 

Avto renault-1 4 nov prodam. 
Informacije Cadež, Kokrški brc? 
1 Kranj 1719 

Prodam volksvvagen zelo dobro 
ohranjen. Kranj, Jezerska 71 

1720 

KMETIJSKO ŽIVILSKI KOMBINAT 
K R A N J 
bo na svojem delovlšču v Šenčurju 

na javni dražbi dne 19.4.1965 
o d p r o d a l 
naslednja osnovna sredstva ln sredstva skupne porabe: 

1. 1 kom posnemalnik OLG (Frau) 
2. 1 kom slamoreznica — motor 5 KS 
3. 1 kom agregat za namakalne naprave 
4. 1 kom mlatilnica »Mavaa« 
5. 1 kom parilna kolona 
6. 1 kom drobilec (šrotar) motorni 
7. 2 kom sllokombaina C E H 
8. 1 kom skedenj (pod) 
9. 1 kom moško kolo »Rog« 

10. 1 kom kombinirane grabi je »Sonce« za BOS 
11. 2 kom elektromotorja 
12. 2 kom ročni kosilnici za parke 
13. 1 kom traktorska kosilnica »Stockenschmied« 
14. 1 kom decimalna tehtnica 
15. 1 kom kotel za žganjekuho 
16. 2 kom vprežna voza 
17. 1 kom sod za gnojnico t 

Poleg teh strojev bo naprodaj še razno 
drobno poljsko orodje, na kar kmetoval
ce posebno opozarjamo. 

Pričetek javne dražbe bo ob 7. uri za socialistični sek
tor, ob 9. uri za ostale kupce. 

Predmete od zaporedne številke i. do 7. si interesenti 
lahko ogledajo na delovišču Žabnica, pod številko 8. na 
delovišču v Cerkljah, vse ostale na delovišču v Šenčurju 
(pri Rabiču). 

KMETIJSKO ŽIVILSKI KOMBINAT 
KRANJ 

Prodam semenski krompir cvet* 
nik in merkUT. Zg. Bitnje 18, žab
nica 1721 

Ugodno prodam motor NSU 
maxi. Beštcr, Podblica 1 Kranj 

1722 
Prodam pujske 6 tednov stare. 

Visoko 14, Šenčur 1723 
Prodam moped colibri. Pšata 7, 

Cerklje 1724 
Avtotranzistor nov in magneto

fon »prund'ing« T K 14 prodam. 
U reve Florjan Zg. Gorje 64 pri 
Bledu. 1725 

Prodam svinlo po prašičkih. 
Preša. Cerklje 102 1726 

Prodam moped T 12 Sr. Bela 18. 
Preddvor 1727 

Prodam dvosede/no motorno 
kolo znamke hobi DKW 75. Luke/, 
Kranj, Titov trg 22 1728 

Prodam konja 10 let starega, voz 
16 eolski in kravo 4 mesece brejo. 
Znpoge 11, Vodice 1729 

Prodam 4 mesece stare jarčke. 
Bidovec, Sr. vas 7, Golnik 1730 

Prodam otroško kolo. Terčon 
Jože, Kranj, c. Kokrškega odreda 
10 17.11 

Prodam moped (3700 km) coli
bri. Podbrezje 86 1732 

Poceni prodam karoserijo 750 in 
kopalno peč. Kram j Kutinova 6 
(Orehek) \ 1733 

Prodam svinjo 14 tednov breio. 
Breg .Ob Savi 8 Kranj 1734 

Prodam semenski krompir a 
razred, Voglje 43,-Šenčur 1735 

Prodam špirovce 24 kom. 6 1/2 
Ihetra dolge na Kokrici, Naslov v 
oglasnem oddelku 1742 

Skoraj nev VW 12(10 takoj pro
dam najboljšemu ponudniku. In
formacije v o"!a*nem oddelku ali 
tclc'on 25-52. Kranj 1743 

Poceni prodamo: kuhinjsko po
hištvo, železni štedilnik, pekač, 
kuhalnik. Grič 7/1, Bled 1744 

Prodam novo dvodelno zastekle
no dvokriino okno z roleto. Do
lenc Franc, Šenčur 183 1745 

Prodam teioviizor. Naslov v 
oglasnem oddelku 1746 

Prodam 16 eolski gumi voz, 
vprežno kosilnico znamke fella. 
Valburga 23, Smlednik 1769 

Kupim rabljeno razstavljivo 
omaro za obleko. Ponudbe po
nudbe poslati pod »Omara« 1736 

Kupim športni voziček jad ran. 
Naslov v oglasnem oddelku 1737 

Kupim ročni voziček (kttnpež). 
Naslov v oglasnem oddelku 1738 

2ično mrežo za vrtno ograjo 50 
metrov kupim. Rožič Marija, Ku-
kovniška 3 1739 

Kupim staro kmečko hišo lese
no po možnosti s slamo krito v 
bližini vode. Ponudbe na upravo 
lista dO 400.000 1740 

Kupim gumi voz — dora. Na
slov v oglasnem oddelku 1741 

Kupim flat 750 gotovina. Naslov 
v oglasnem oddelku 1768 

Naprošam osebo, ki je odpelja
la plavo žensko kolo znamke rog 
iz hodnika zdrav, doma, da ga vr
ne proti nagradi. Košmik Anica 
zdr. dom Kranj 1747 

Iščem posojilo do 400.000. V r 
nem kmalu in z ugodnimi obrest
mi. Garancija hiša ali zaslužek. 
Oddati pod Sigurnost 1748 

Postavljam peči, keramiko tlake 
v kvalitetni izvedbi, solidnimi ce
nami, pečar Velkovrh Rado, Kranj 
Jezerska 5. 1749 

Nudim stanovanje in hrano za 
varstvo dveh otrok dopoldne, lah- ' 
ko tudi upokojenka. Nasl. v ogl. 
oddelku 1750 

Cement svež zamenjam za be
tonsko železo premera 6—14 mm. 
Igličar Alojz, Godešič 56, Škofja 
Loka 1751 

Preklicuicm avtobusno vozovni
co serija D Kranj — Preddvor za 
neveljavno 1752 

Soliden šofer C kategorije želi 
snrcmoniii službo. Ponudbe posla
ti pod »Gorenjska« 175.1 

Enosobno stanovanje v bloku 
zamenjam za manj vredno. Po
nudbe poslali pod Stanovanje 

' 1754 
Za pomoč na kmetiji nudim bra

no in stanovanje. Šenčur 113 
1755 

Še nekaj lepih pujskov je pro
stih za oddajo 25 aprila, Praiprot-
nik, Prezrenje, Podnart 1756 

Iščem dekleta za pomoč v go
spodinjstvu. Nasl. v ogl. odd. 

1757 
Krojaškega pomočnika, samo

stojnega sprejme krojaštvo Bokam 
Franjo. Maribor, Mladinska 2. 

1758 
Visoko nagrado dam tistemu, ki 

mi preskrbi enosobno stanovanje 
v bližini Kranja. Naslov v oglas
nem odd. 1759 

. Iščem službo natakarja. Naslov v 
Oglasnem oddelku 1760 

Iščemo sezonskega oskrbnika za 
oskrbovanje koče na Veliki Polja
ni. Prijavite poboje na UO Planin
sko društvo Križe 176; 

Iščemo oskrbnika Za kočo na 
Kriški gori, redna zaposlitev, na
stop službe takoj. PllknihSko dru
štvo Križe .1762 

Razen klasičnega parketa pola
gam tudi lamelni parket. Clari A l -
do. Kranj, Stošičeva 6 1763 

Z a sobo in kuhinjo dam 200.000 
dinarjev nagrade. Ponudbe pod 
Takoj 1764 

Zaradi izselitve v inozemstvo 
poceni prodam spalnico iz oreha 
(barok). Jeglič Tilka, Tržič, Trg 
svobode 12/1 1765 

Mladi zakofiski par išče oprem
ljeno sobo v Kranju. Ponudbe po
slati pod Vojaška oseba 1766 

Rabim upokojenega dobrega 
zidarja za popravilo hišice. Ponud
be poslati pod pri Bledu 1767 
Cenjenim strankam sporočam, da 
sem vzel obrt za zidarstvo in lasa-
darstvo. Se priporočamo, Sekne 
Stane, Hrast je 105, Kranj 1673 

Dvodelne kopalke po meri, in 
najnovejših vzorcih izdelujemo v 
Kranju, Titov trg 24. 1636 

Oddam garažo in prodam 3 tro-
delna skoraj nova zasteklena ok
na. Naslov v oglasnem oddelku 

1685 
Clkloistiram matrice, sponkam 

skripte. S. Luznar, Kranj, Kokrški 
breg št. 3. 1686 

Jugovoslanska loterija 
Poročilo o žrebanju 8. kola 

srečk, ki jc bilo 15. aprila 1965. 

Razpisna komisija za imenovanje direktorja 
pri Kmetijski zadrugi Cerklje na Gorenjskem 

r a z p i s u j e d e l o v n o mesto . 

DIREKTORJA 
Pogoji: 
Kandidat mora imeti: dovršeno agronomsko fakulteto, 

ali dovršeno višjo agronomsko šolo, ali dovršeno srednjo 
kmetijsko šolo. 

Kandidati morajo imeti ustrezno prakso na vodilnih 
delovnih mestih. 

Ponudbe s kratkim -življenjepisom in podrobnim opi
som dosedanjih zaposlitev pošljite razpisni komisiji pri 
KZ Cerklje. 

Razpis velja 15 dni od dneva objave. 

Izdaja in tiska CP »Gorenjski tisk« Kranj, Koroška cesta V Te
kočI račun pri NB v Kranju 607-11-1-135. Telefoni: odgovorni ured
nik, uredništvo in uprava 21-90, 24-75, 28-97. Naročnina: letno 1300, 
mesečno 110 dinarjev. Cena posameznih številk: sreda 20, sobota 
i0 din. Mali oglasi za naročnike 30, za nenaročnike 40 din beseda. 
Neplačanih malih oglasov ne objavljamo. 

V SKLOPU SVOJIH AKCIJ OB 20-LETNICI OBSTOJA 

P R I R E J A 
Založba Mladinska knjiga z namenom, 

DA PRIBLIŽA KNJIGO SLOVENSKEMU BRALCU, 
OD 15. APRILA DO 15. MAJA 1965 

M E S E C K N J I G E 
V TEM ČASU DAJE NA VSE SVOJE IZDAJE 10% 
POPUST 

Srečke s so zadele 
končnicami dobitek 

00 600 
70 

B A A 
600 

4.000 
60.000 92450 

600 
4.000 

60.000 
115400 5,000.600 

71 2.000 
81 800 

2361 20.000 
12 800 
72 1.000 
82 * *>' 600 

01922 40.000 
40402 60.000 
51272 61.000 
57732 l 60.000 

802002 3,000.000 
863 10.000 

30043 40.000 
46473 40.000 
91073 60.000 

24 1.000 
44 1.000 
R4 600 
94 800 

00054 100.000 
90564 60.000 
94734 60.000 

823934 1,000.000 
5 400 

00145 40.400 
22045 100.400 
92415 40.400 

114465 1,000.400 
718005 800.400 

6 400 
06806 40.400 
62306 60.400 
'62856 40.400 
64256 200.400 
80516 60.400 

187756 10.000.400 
595986 800.400 

797 4.000 
4567 20.000 

30577 100.000 
88 600 
98 800 

16088 40.000 
51698 40.800 
72398 100.800 
85478 60.000 

89 600 
25!) 8.000 

42609 40.000 

ZADNJA PRILOŽNOST 
PLESNE VAJE v delavskem 

domu vsak ponedeljek, torek, 
četrtek ln petek, še se lahko 
naučite plesati pred počitnica
mi na morju. Vpisovanje ob 
istih dnevih od 18.30 do 19.30 
vhod 4. -

Restavracija PARK Kranj 
zaposli kvalificirano in polu
kvalificirano 

kuharico 
točajko 
skladiščnega delavca 
in sezonsko 
prodajalko sladoleda 

PSIHIATRIČNA BOLNICA 
Begunje na Gorenjskem 

vabi na ogled 

R A Z S T A V E 
zaposlitvene terapije, 
ki bo odprta samo še v soboto, 
17.4., in nedeljo, 18.4.1965 v 
času od 8. do 18. ure v prosto
rih bolnice. 

Samostojno 

KUHARICO 
za letno sezono zaposlimo v 
večjem počitniškem domu. 

Osebni dohodki po dogovo
ru. — Počitniška skupnost 
Ljubljana -— šišku, Celovška 
c. 121/IV. 

AVTOMOTO DRUŠTVO 
ŠKOFJA LOKA, 

Jegorovo predm. 10, proda na 
javni dražbi dne 23. 4. 1965 
rabljen osebni avto 

ZASTAVA FIAT 600 
Izklicna cena je 

500.000 din 
ter sc bo prodal najboljšemu 
ponudniku. Avto jc v voznem 
stanju. 

Za kupce družbenega sekt. 
se prične dražba ob 15. uri, za 
privatni sektor ob 16. uri. 

UO AMD Skofja Loka 

Te dni bodo v nrodaji srečke 
M A J S K E LOTERIJE. 

PRODAMO: 
karambolirani osebni avtomo
bil 

ZASTAVA 750 
v nevoznem stanju, leto izde
lave 1981. 

Izklicna cena 350.000 din. 

Ogled vozila 
jc možen vsak dan od 6. — 
14. ure pri T K A N ST 11R ISTI J 
S K O F J A L O K A , mehanična 
delavnica. 

Pismene ponudbo 
sprejema Zavarovalnica Kranj 
do torka, 20. aprila 1965 do 
12. ure. 

Zavarovalnica Kranj 

<fc. <k »*. 
MIHA KUMAR: MESTA, CESTE IN RAZCESTJA MIHA KLIN AR: MESTA, CESTE IN RAZCESTJA 

Starši ga nikoli niso imeli radi. Trdil i so, da je Marker ne 
ljubi, da nima samo nje in da bi jo rad poročil samo zato, ker 
vidi v njej in njeni družini šanse za svoj vzpon. Hansu je res 
vselej manjkalo denarja, da bi lahko živel, kakor bi rad. V tem 
času se je za Grete že začel zanimati inženir Pressler iz 
Chemnitza. Da bi dobil čim večji ugled pri županu Beicrju 
iz Branda, je prinesel na njegovo občino vse svoje hranilne knjižice 
in še 500 mark v gotovini v zlatu z željo, da bi jih shranil v občin
skem tresorju, obenem1 pa vrgel pogled na županovo hči in začel 
hvaliti njeno deviško lepoto. Od tega dne so starši hoteli inženirja 
Presslerja priljubiti tudi Greti in ga vabili na obiske. V Presslerju 
so videli za svojo hčerko mnogo boljšo priložnost kakor v Markerju. 

»Bili so kakor moji starši, ki so videli v sodniku dr. Kreuz-
bergerzame najbolj blestečo partijo. Echte Kronleuchterpartie!« ni 
gospa Josefine mogla drugače, da jc ob Gretinih starših pograjala 
tudi svoje in z Anno sta morala pač potrpeti, da se je vrnila zopet 
k nesrečni Greti Beier in županu Beierju, k i je zahteval, naj hči 
razdre tajno zaroko z Merkerjem. 

Grete o tem ni hotela ničesar slišati. Hotela je dokazati Mer-
kerju, da ljubi samo njega, in ga odvračala od ljubosumnosti na 
inženirja, ki je postal stalen gost v njihovi hiši. Tedaj pa jc oče 
zvedel, da jc Marker poneveril pri svoji tvrdki več tisoč mark. 
Misl i l je, da se ga bo sedaj lahko brez težav odkrižal. A se je 
zmotil. Marker je prišel najprej h Greti in priznal, da je prišel 
v nesrečo, ker od ljubosumja ne ve več, kaj počne. Potem je po
iskal še župana in ga prosil za denar, da bi povrnil tvrdki primanjk
ljaj. A župan ni hotel o tem razpravljati, marveč ga je samo opom

nil, da bi moral že prej pomisliti, kaj sme in kaj ne sme. Ker ni, 
bo pač moral v zapor. Omajal sc je šele, ko mu je Marker zagrozil, 
da bo Presslerju povedal 6 svoji tajni zaroki z Grete. Tedaj je 
župan popustil. Bal se je sramote. Obljubil je Markerju, da mu da 
denar in poskrbi, da ga tvrdka ne bo naznanila in odpustila, seveda 
s pogojem, da razdre tajno zaroko in se odpove njegovi hčerki. 

Marker je pristal, potem ko se je pogovoril z Grete. Razdrla 
sta zaroko in dobil je denar. Pred županom se je moral zakleti, 
da odslej ne bo več hodil pred obraz ne njemu ne Greti. Toda 
Grete mu je že čez nekaj dni pisala: »Zakoni so, a j ih lahko obi-
demo. Ljubezen nas napravlja iznajdljive. Midva se ljubiva, kakor 
sva se ljubila. Dovolj sva izkušena, da nama ne bo težko preslepiti 
mojih staršev.« 

Čez štirinajst dni sc je na željo staršev javno zaročila z inže
nirjem Presslerjem, a se skrivaj še vedno sestajala in ljubimkala 
z^bivšim zaročencem, k i mu njena zaroka z inženirjem ni bila všeč. 
Zahteval je, naj jo razdere. A njeni starši j i niso dovolili. Z Marker-
jem sta zato sestavila anonimno pismo in ga poslala inženirju, da 
bi ga opozorila, da ljudje opažajo, kako se njegova zaročenka lju
bimka z drugim. 

Inženir je nekega dne pokazal to pismo Gretini materi in mali 
očetu. Oba sta zagotavljala, da je pismo podtaknila inženirju zlobna 
roka. Mati je prisegala, da je Grete še vedno devica in da nima niti 
pojma o intimnih odnosih med moškim in žensko. Toda že poleti 
1906 je opazila, da jc Greti noseča. Ni j i povedala Grete. Sama je 
prišla na to. Gfctc se je seveda začudila, ker se mati ni razjezila, 
marveč se j i je samo ljubeznivo nasmehnila in rekla, da bo srečna, 
ko bodo dobili malega Kurta. 

Grete jo je popravila in povedala, da mali ne bo Kurt, ampak 
Pans. Mati je ni takoj razumela. Zato je rekla, da j i je vseeno, če je 
njej in bodočemu očetu to ime ljubše. Seveda mu je, je odgovorila 
Grete. In še kako! Hans upa, da se njeni starši zdaj ne bodo več 
protivili razdreti zaroke z inženirjem Presslerjem. 

Zdaj se je materina prijaznost spremenila v divjo jezo. Zupan 
je dosegel, da je bil Hans Marker.takoj premeščen v Gresdcn. 
Grete pa sta prisilila, da jc splavila in storila vse, da bi inženir 
Pressler ne zvedel ničesar o njeni nosečnosti. Nista računala, da 

Marker ne bo odnehal in da bo zagrozil županu, ali poroko z Greti 
ali ovadba sodišču zaradi prepovedanega splava. Toda župan je 
zvedel, da se jc Marker nameraval poročili z drugo in da je zopet, 
do grla zadolžen. Zato mu je obljubil, da mu plača dolgove, on pa 
naj mu za ta denar proda vsa Gret ina pisma. 

Marker jc pristal. 
Januarja 1907 je Grete obljubila, da sc bo poročila z inženir

jem. Poroka naj bi bila o binkoštih. Mislila pa je še vedno samo 
na Markerja in tudi zvez z njim ni prekinila. Starši so j i kupili 
opravo in druge stvari za poroko. A ona sc še vedno ni sprijaznila 
z mislijo, da bo morala postati inženirjeva žena. 

»Zamislite si brkatega, že debelušastega in napol plešastega 
sedcmintridesetletnega inženirja in dvajsetletno ljubko plavolaso 
dekle, ki se je moralo ob takem ženinu počutiti kakor ob sveto
pisemskem Metuzalemu. Dobro vem, kako je to,« je vzdihnila gospa 
Josefina, k i je imela sama Četrt stoletja starejšega moža, in pogle
dala Anno, ki je prav tako s trideset let starejšim moškim morala 
poznati podobne občutke, kadar je legala k možu. 

Toda Annin obraz (sc Franc spominja) j i ni hotel pritrditi. 
Ostal je nespremenjen. Gospa Josefina je zaman iskala na njem 
soglasja. Zato jc pripovedovala naprej, da se Grete ni nameravala 
odpovedati Markerju. Ceneni kriminalni romani, k i j ih je prebirala, 
so razburkali njeno fantazijo. Vedela je, da je Pressler pred leti 
dalj časa bival v Italiji in njena fantazija sc jc izmislila Fcrronijevc, 
zakon med italijanskim uradnikom in Nemko, njuni hčerki Fran-
ceseo in Leonore, zapeljivea Kurta, ki je zapeljal Francesko in jo 
pripravil do samomora, potem maščevalno Leonoro, k i je zapeljivea 
prisilila v zakon in k i se jc zadovoljila z večjo vsoto, ko sta se 
razšla, samo da bi lahko nekoč preprečila Presslerjevo poroko in 
se maščevala nad njim za svojo sestro. Fantazija jo je zanesla celo 
tako daleč, da je videla Leonoro popolnoma živo in si v resnici 

* želela, da bi bila. Kako sijajno bi bijo, ko bi se Leonore pojavila 
pred cerkvijo tik po poroki. Kurt in Grete bi prihajala iz cerkve, 
a iz množice bi stopila prava Kurtova žena in ga razgalila, da sc je 
poročil, čeprav bi se ne smel. Gretina poroka bi postala takoj^ ne
veljavna, Kurt pa bi j i moral izplačati visoko odškodnino za čast, 
ki j i jo je umazal. 



G L A S ' SOBOTA, IT. aprila 1965 

142. 20. maj 1869 je bil zgodovinski dan za ameriški narod. Na ta 
dan sta bili pri Promentorv Pointu povezani progi vzhoda in zaho
da. Zadnji železniški prag so pritrdili z zlatimi zakovicami. — Tega 
dne se je 5. konjeniški polk nastanil v Fort McPhersonu. Ze po ne
kaj dneh jc v trdnjavo prijezdil kurir na oznojenem konju s sporo
čilom, da je Tali Buli zbral celo vojsko indijanskih borcev, ki ubi
jajo belce in požigajo njihova naselja okoli Rcpublican Riverja. Vsa 
posadka jc bila v hipu pripravljena na pohod. Ko je skupina jez
decev z Buffalom Billom na čelu prispela do kraja indijanskega 
napada, je našla samo še pogorišča. Od pobeglih je zvedela, da so 
Indijanci odpeljali dve ženi. 

143. Ko je prispela glavnina ameriške vojske, je general Carr po
klical k sebi Buffala Billa in mu naročil: >i ody, udarite z izbrano 
četo za njimi. Vzemite najboljše konje in hrano za pet dni. Odpo
tujte še pred zoro in skušajte Indijance dohiteti. Vse drugo prepu-

čam vam.« BiH se je zamislil v usodo ujetih žena in je priganjal 
svojo četo k največji naglici. Cez nekaj dni je zagledal v neki kot
lini naselje Talla Bulla. Takoj je izdal povelje za napad, ki je trajal 
dve uri. Napad je Indijance presenetil. Nekaj jih je bilo ubitih in 
ranjenih, drugi so se rešili z begom. BiH si je vzel za plen lepega 
konja. 

144. Po napadu so se vojaki razkropili po indijanski vasi. Iz nekega 
šotora so zaslišali ženski jok. To je bil šotor poglavarja Talla Bulla, 
ki je ležal mrtev,pred njim. V šotoru so našli eno od ugrabljenih 
žen, ki se je vrgla BHlu kot rešitelju okoli vratu, druga je bila mrt
va; ko se je pričel napad, jo jc neka Indijanka ubila s tomahavkom. 
Rešeno ženo so odpeljali v bolnišnico. Vojaki so našli mnogo de
narja in drugih predmetov, zaplenjenih pri belcih. BiH je bil pono
sen na svojega konja, ki ga jc imenoval Tali Buli. — To je zadnji 
večji spopad z Indijanci. Po letu 1860 sc je prerija pomirila. 
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2. dan svetovnega prvenstva v namiznem tenisu 

Jugoslavija: ČSSR 5:2 
Ljubljana, 16. aprila — Drugi dan SPENT-a Je moška ekipa Jugo
slavije premagala dopoldne ĆSSR s 5:2. Našim Je v začetku že zelo 
slabo kazalo, saj sta takoj Markovič in Vecko izgubila vsak po eno 
srečanje. Predvsem po zaslugi Korpe, kl je trikrat zmagal, so Jugo
slovani nato zmagali kar s 5:2. Svetovni prvaki Kitajci pa nadalju
jejo z gladkimi zmagami in so danes dopoldne premagali SZ s 5:0, 
Švedska pa je premagala Iran s 5:1, Japonska pa Anglijo s 5:0. 

V večernih urah je naša moška 
reprezentanca nastopila proti Ro
muniji, vendar rezultata do za
ključka redakcije še nismo prejeli. 

Naša ženska reprezentanca pa je 
ob času našega poročanja začela 
igro proti reprezentanci Poljske. 
Prvi dan tekmovanja pa so naše 
predstavnice premagale Dansko s 
3:1, moški pa so odpravili Švico s 
5:0, z istim rezultatom pa tudi 
Pakistan, medtem ko so z Brazil i 
jo dobil brez borbe 5:0. 

Jutri, v soboto, bodo naši mo
ški nastopili dopoldne proti Kitaj
ski. Finalni del prvenstva za ekipe 
pa je na sporedu v ponedeljek 
19. aprila ob 19. uri . 

Sinoči je bila slovesna otvoritev 
28. svetovnega prvenstva v namiz
nem tenisu, kateri je prisostvova
lo okoli 5.000 gledalcev. Med gosti 
je b i l tudi predsednik skupščine 
SRS Ivan Maček, predsednik IS 

Športne prireditve 

LJUBLJANA — Danes in jutri 
nadaljevanje SPENT-a. 

K R A N J — Danes v špor tnem 
parku spomladanski šolski kros ob 
16. uri . 

Danes ob 17. uri odprt atletski 
miting v špor tnem parku. 

V nedeljo ob 10. uri rokometna 
tekma SRL — K R A N J : K R I M 
(moški) v Stražišču ob 11. uri na 
istem igrišču K R A N J : SLOVAN 
(ženske). 

V nedeljo ob 10.30 uri nogomet
na tekma G N L — TRIGLAV B : 
N A K L O , predtekmi ob 9. uri: TRI
G L A V B : PREDOSLJE (pionirji) 
in ob 9.45 uri: TRIGLAV A : 
N A K L O v špor tnem parku. 

V nedeljo, ob 10. uri, nogometna 
tekma G N L — K R A N J : POD-
B R E Z J E (pionirji) v Stražišču. 

V nedeljo ob 8.30 uri rokometna 
tekma DRL — K R A N J B : ŠKOF-
JA LOKA v Stražišču. 

V nedeljo ob 9. uri rokometna 
tekma GRL — SAVICA : ŽABNICA 
v Savski Loki. 

V nedeljo ob 9.30 košarkarska 
tekma (ženske) S K L . 

SKOFJA L O K A — V nedeljo ob 
11. uri nogometna tekma II. repu
b l i š k e lige ŠKOFJA L O K A : LITI
JA Prcdtekrna mladincev ob 9.30 v 
Puštalu. 

TR2IC — V nedeljo ob 11. uri 
nogometna tekma II. republiške 
lige — TR2IC : KOPER. Predtek-
ma mladincev ob 9.30 uri. Popol
dne ob 13. uri nogometna tekma 
GNL — TR2IC : PREŠEREN (pio
nirji). 

V nedeljo ob 10.30 uri rokomet
na tekma SRL — Tržič : B R A N I K . 

L E S C E — V nedeljo ob 15. uri 
nogometna tekma GNL — PREŠE
R E N : PREDDVOR. 

ŠENČUR — V nedeljo ob 10. uri , 
nogometna tekma G N L — SVOBO
DA : ŽELEZNIKI, predtekma pio
nirjev istih društev ob 9. uri . 

TRBOJE — V nedeljo ob 10. uri 
nogometna tekma GNL — TRBO
J E : J E S E N I C E , predtekma pio
nirjev ob 9. uri TRBOJE : ŠKOF
JA LOKA. 

K R A N J — V nedeljo ob 9.30 ko
šarkarska tekma S K L — TRI
G L A V : M A R I B O R (ženske) v 
Savskem logu. 

SRS Viktor Avbalj, predsednik 
ITTF^ g- Ivor Montagu in drugi 
ugledni gostje. Na velikem sema
forju v novi športni hali se je naj
prej pojavil svetlobni napis 28. 
svetovno prvenstvo, v namiznem 
tenisu — Ljubljana, Jugoslavija. 
Po telovadni sestavi članov in čla
nic TVD Partizana Narodni dom 
so ob zvokih koračnice Spon t 65 
prikorakali predstavniki 49 držav. 
Vse je pozdravil predsednik orga
nizacijskega komiteja Mitja Ribič, 
k i je nastopajočim zaželel dobro
došlico, nato pa prebral pozdravno 
brzojavko predsednika republike 
Josipa Broza Tita, ki je pokrovi
telj tega prvenstva. 

JOŽE JAVORNIK 

III. kolo nogometnega prvenstva Gorenjske 

Presenečenje v Lescah 
. j, 

V nedeljo je bilo odigrapo Kranja dosodil enajstmetrovko, Iz 
3. kolo nogometnega prvenstva katere so domačini rezultat izena-
Gorenjske. Tekma Železniki : Tr- čili. Zaradi grobe igre je bil iz-
boje ni bila odigrana, ker je mo- ključen Ušaj (Prešeren), 
štvo Železnikov do nadaljnjega Jesenice so visoko premagale 
suspendirano zaradi incidenta v Naklo, ki se ni moglo uspešno 
Kranju. Za presenečenje kola je upirati razigranim strelcem do-
poskrbelo moštvo Prešerna, ki je mačih. 
na domačem igrišču v Lescah od- Moštvo Preddvora je bilo visoko 
vzelo vodečemu Kranju eno točko, poraženo v tekmi z drugim mo-
Tekma je bila zanimiva. V prvem štvom Triglava, ki je povsem nad-
polčasu so imeli gostje veliko igralo domačine, 
premoč. V drugem polčasu je bila »g—.i* tt. 
igra enakovredna. V 83. minuti je a 1 : 

zaradi prekrška sodnik Košir iz Prešeren : Kranj 1:1 (0:1) 
Jesenice : Naklo 6:1 (3:1) 

Športne prireditve 
VISOKO — V nedeljo ob 10. uri 

nogometna tekma G N L — VISO
K O : PREDDVOR (pionirji). 

ŽIROVNICA — (V nedeljo ob 
10. uri odbojkarska tekma SOL — 
Žirovnica : TRIGLAV. 

GOLNIK -* V nedeljo ob 8.30 uri 
rokometna tekma GRL — STOR-
ZIC : SELCA. 

K R A N J S K A GORA — V nedeljo 
ob 10. uri rokometna tekma — 
K R A N J S K A GORA : RADOVLJICA. 

Preddvor : Triglav (B) 2:6 (1:2) 
Železniki : Trboje 0:3 P- f. 

Lestvica 
1. Kranj 10 8 2 0 27:10 18 
2. Jesenice 9 8 0 1 42: 7 16 
3. Naklo 10 4 2 4 18:30 10 
4. Železniki 10 3 3 4 31:3"! 9 
5. Prešeren 9 3 1 5 16:15 7 
6. Preddvor 9 3 0 6 14:21 6 
7. Svoboda 9 2 1 6 23:21 5 
8. Trboje 10 2 1 7 12:35 5 

Izven 
Triglav (B) 10 4 1 5 32:27 11 

(J. J.) — Slika prikazuje notranjost velike dvorane Stanka Blouvdka v Tivoliju, kjer se je v četrtek 
začelo 28. svetovno prvenstvo v namiznem tenisu 

Predoslje odstopile od tekmovanja 
V nedeljo, 18. aprila se bo pri- trebnih finančnih sredstev poleg moč in nekaj Igralcev, saj je teh 

čelo tekmovanje tudi v prvi in tega pa sta dva igralca odšla v v okolici Predoselj dovolj, 
drugi republiški odbojkarski ligi. JLA. Kljub vsemu menimo, da v Vsekakor smo mnenja, da Je od-
Moštvo kranjskega Triglava bo t e m društvu v zadnjem času stop od tekmovanja prenagel ko-
nastopllo v Žirovnici. Prednost v manJ** " f 1 0 « * * 1 " " 1 "f0 v e č ** d a *? £ b s t o J e č e 

1

 x , , . , truda lahko dobili finančno po- težave premostijo. — J. K. 

V drugI republiški odbojkarski 
ligi pa bo Svoboda Iz Šenčurja go
stovala v Brestanici. Igralci meni
jo, da bo ta tekma zanje izredno 
težka in kljub dobri pripravlje
nosti nlmpjo upanja na zmapo. 
DrugI predstavnik v tej ligi mo-

Tone Kaštivnik tekmovanja, ker nimajo za to po-

Kakšne so perspektive športa v Kranju? 
Razgovor s predsednikom TVD večjega kvalitetnega napredka pa vi l i rokomet in kolesarjenje, ker 
Kranj tov. Francem Omanom. 
»Kakšni so vzroki, da v vašem 

društvu ni večje dejavnosti in kva
litetnega napredka?« 

9 Vzrokov za to je več. Eden 
glavnih pa je pomanjkanje finanč
nih sredstev. Ce bi hoteli rokomet 
kot najbolj priljubljeno panogo v 

je tudi v tem, d a odhajajo per- ti dve panogi predstavljata Kran 
spektivni športniki v druga dru- kot mesto v celoti, medtem ko 
štva, kjer imajo boljše pogoje za ostale panoge (nogomet, namizni 
nadaljnje izpopolnjevanje. tenis, splošna telesna vzgoja, san-

»S kakšnimi finančnimi sredstvi kanje, smučanje in odbojka) pred-
je društvo razpolagalo v zadnjih stavljajo le področje našega dru-
treh letih?« štva.« / 

' A . *v * .. . . . i »Kakšne so pozitivne lastnosti 
• Dotacija občinske zvezejs, te- z d r u ž i t v e Š D Mladosti in TVD 

našem društvu kvalitetno dvigniti, lesno kulturo Je bila v letih 1902 p a r t i z a n a ^ 
moramo imeti profesionalnega tre- in 1963 letno 2,2 milijona, lani pa 
nerja in nekaj honorarnih trener- so bila sredstva nekoliko višja. • Združitev je bila vsekakor 
Jev. V našem društvu smo mne- Poudariti moram, da do letošnje- pozitivna. Ustvarili smo močan od-
nja, da bomo gojili zaenkrat pred- ga leta nismo prejeli nikaklh sred- bor, Id je postavil športno dejav-
vsem množičnost, iz katere pa stev za vzdrževanje športnih ob- nost na našem področju v nor-
lahko potem ob potrebnih financ- jektov in smo si morali zato po- malno stanje. Moram pa pripom
nili sredstvih ustvarimo kvaliteto, magati z raznimi prireditvami in niti, da smo Imeli ob združitvi ve-
Drug večji vzrok kvalitetnega na- najemninami, da smo dobili po- llko organizacijskih problemov in 
predka pa Je, da se na našem pod- trebna finančna sredstva. smo zaradi tega nekoliko zanema-
ročju ukvarja s športom predvsem »Ali ste v vašem društvu napra- rili dejavnost društva. Upam, da 
delavska mladina, ki je v podjet- v i l i prioritetni vrstni red športnih se bo stanje v letošnjem letu bi- { 
jih zaposlena na dve ali celo tri panog?« stveno popravilo, 
izmene. Pomemben Tvzrok, da ni »Da. Na prvo mestg. smo posta- PAVLE ŠIFRER 

Intervju tedna 

Ludvik Zaje spet med vojaki 
Smučarska sezona jc letos v »Z rezultatom nedeljske tek-

glavnem zaključena. Vsa med- me sem v glavnem zadovoljen, 
narodna tekmovanja so naši U s P e I ° m ' J e v s a J Pomagati 

c m „ ^ ^ ; - z „ . > • , ; c~ Italijana Bazzano, ki je bil v 
smučarji ze absolvirah. So- ^ m e s € c u k a f 

razmerno na pogoje so bih ̂  n a m £ d e j a l ^ 
letos v mednarodni konkuren- k o n č a n e m tekmovanju v Pla
ci še najbolj uspešni skakalci. n} c i 

Dosegli so precej boljše rezul- »Kako ocenjujete letošnjo 
tate kot v zadnjih dveh ali sezono?« 
treh zimah . . . Dosežen pa je »Ker sem s treningom začel 
bil tudi velik množični in kva- šele po 1. novembru, poleg tega 
litetni napredek pri mladih pa sem prešel na nov slog ska-
skakalcih. Med vsemi pa je bil kanja (z rokami ob telesu), 
v letošnji zimi najboljši L U D - sem dosegel več kot sem pri-
V I K ZAJC, doma iz Koroške čakoval. Zahvaliti se moram 
Bele pri Jesenicah. Zaje tre- predvsem vojnim oblastem, ki 
nutno služi vojaški rok v mi je omogočila, da sem lahko 
JLA. Skoraj na vseh domačih skozi vso zimo nemoteno tre-
iin tujih tekmovanjih je bil nlral ln se udeležil raznih tek-
najboljši Jugoslovan. Osvojil je movanj doma in v tujini. Zdaj 
tudi oba najvažnejša domača »pet odhajam med vojake, da 
naslova: republiški in državni odslužim še nekaj mesecev in 
prvak. V tujini pa je bil uspe- se sredi poletja vrnem domov, 
šen predvsem na novoletni av- ko se bom takoj začel pri-
strijsko-nemški turneji, v Hol - pravljati za novo sezono, ko 
menkollnu in v Kulmu. Na bo na vrsti svetovno prvenstvo 
zadnji mednarodni tekmi v m velika planiška prireditev.« 
Planici pa je bil drugi. J. Javomik 


